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срещу навлизането в 
България на истанбулска-
та конвенция, на джендър 
идеологията в училищата и 
противопоставянето на деца 
и родители се обяви лидерът 
на БсП корнелия нинова. 
в петък с парламентарната 
група на социалистите тя се 
противопостави на приема-
нето на законопроект за за-

щита от домашно насилие, 
внесен от надежда Йорда-
нова от “Демократична Бъл-
гария”.

“5 години съм устояла, 5 
години съм понесла всички 
удари, за които се сетите, 
5 преврата в БсП съм пре-
живяла заради това и няма 
шестия път да натисна буто-
на и да подкрепя решение, 

което ще съсипе най-ценно-
то, което ни е останало като 
общество - семейството. 
Разкъсахте всички връзки 
на това общество, остана ни 
едно - семейството и децата, 
за тях ще се боря докрай”, 
заяви лидерът на БсП.

“Много се преплетоха 
темите за истанбулската 
конвенция и Закона за за-

щита от домашното наси-
лие и има защо”, заяви от 
парламентарната трибуна 
нинова. според нея и в кра-
сивите думи в истанбулска-
та конвенция срещу домаш-
ното насилие, и в красивите 
думи на закона, внесен от 
ДБ, се крият нелицеприятни 
неща.

Докторе, 
колко струва?

Вдигат лихВите по жилищните кредити

БСп е против
джендър идеологията
Задецатаисемействотощесеборядокрай,
заявилидерътнасоциалистите
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От края на лятото насам те се повишиха до едногодишен връх. 
Потребителските заеми също поскъпват и достигат най-високото 
си ниво от началото на 2020 година.

ъв филм, от онези с предизвестен 
щастлив край, тексасец неочаквано 
наследи малко кралство в европа. 
Щом встъпи във владение, устано-
ви, че кралският дворец се нуждае от 
ремонт и, поправяйки туй-онуй, по-
пита местната управа защо имотът е 
занемарен. “няма средства, но не се 
безпокойте, още днес ще повишим 
данъците”, отговориха местните. 

най-лесно е в обществен сектор, 
където не достигат средствата, да бъ-
дат вдигнати данъци и такси. Доста 
по-трудно за управниците, но и зна-
чително по-справедливо за данъко-
платците, е да се оптимизират прихо-
дите и разходите. т.е. най-напред да 
се потърси начин с наличните сред-
ства да бъдат “запушени” дупките в 
бюджета. така, както правят хората, 
които преживяват с минимална за-
плата или минимална пенсия и тряб-
ва да продължат да купуват двойно 
по-скъпи стоки и услуги. 

Лекари откриха тази “ниша” в 
увеличаването на потребителската 
такса (стр. 2). възможно е управля-
ващите да ги чуят и да я вдигнат. 
така ще бъде най-лесно. нищо, че 
минималната заплата нарасна два 
пъти по-малко от темпа на инфла-
ция.

но дали преди тази стъпка не е 
възможно да се направи друго? Да се 
види как около 1 милион здравноне-
осигурени да влязат в осигурителна-
та система, например.

В

Аида ПАНИКЯН

Стр. 16

Стр. 3 и 9

Жители на Търговище отбелязаха 145 години от Освобождението 
на града пред Морената във възрожденския квартал “Вароша”

вкадъР

недоСтиг на
антиБиотици
и В аптеките
В хърВатия

джокоВич
С деСети
триумф
В мелБърн

чинар
на 1051 г.
е „дърВо С
корен 2022”

Безплатни 
учеБници за 
ВСички ученици 
от 2024 г.

„фич” очакВа 
инфлацията да 
отложи Влизането ни 
В еВрозоната

корнелиянинова:

Снимкабта

Стр. 8
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нова глоба застрашава 
изпълнителя на ремонта 
на площите в центъра на 
София, които са покрити 
с жълти павета. отново 
работник на “Трейс груп 
холд” бе хванат да чупи 
емблематично блокче на 
площад “Свети Алексан-

дър невски”. Този път 
фирмата е заплашена от 
глоба за 200 000 лв. пър-

во обаче ще бъде направе-

на проверка. 

представител на из-

пълнителя е заявил, че 
са извършвани локални 
ремонти за стабилизира-

не на отворените фуги, 
за които са използвани 
счупени и бракувани па-

вета. “острите ръбове са 
оформяни, за да могат да 
влязат във фугите. Чу-

пени са павета, които са 
взети с протокол и за ко-

ито пише, че са негодни 
за употреба. Цяло паве 

не се е чупило”, увериха 
от фирмата.

Във фейсбук кмети-

цата на София Йорданка 
Фандъкова припомня, 
че през октомври мина-

лата година е наложила 
санкция от 100 000 лв. 
за доказано умишлено 
чупене на цяло керамич-

но паве от работник на 
фирмата. Тя посочва, че 
налагането на максимал-

ния размер на санкцията 

е задължително при пов-

торно нарушение и от-

белязва, че през есента е 
поискала от изпълните-

ля допълнителни техни-

чески ръководители на 
обекта, както и инструк-

тажи на работниците за 
работа с обекти, част от 
културно-историческото 
наследство на София.

Всички записи от 
видеонаблюдението на 
Столичната община в зо-

ната вече са свалени. Те 
се преглеждат и е извър-

шена проверка на място. 
Фандъкова ще подаде 
и сигнал до столичната 
полиция за изясняване 
на всички факти.

Санкциите се налагат 
за увреждане на култур-

на ценност по Закона за 
устройство и застроява-

не на Столичната общи-

на. В него предвидените 
глоби са неколкократно 

по-високи от тези в За-

кона за културното на-

следство, налагани от 
държавата.

пренареждането на 
жълтите павета по бул. 
“Цар освободител”, в 
участъка от бул. “Васил 
Левски” до БАн, е част 
от проекта за възстано-

вяване на централната 
градска част. 

Коментар на стр. 8

Има много проблеми, които засягат личните лекари в България, но фо-

кусът е сложен върху увеличението на потребителските такси, което искат 
от бранша, заяви зам.-председателят на Българския лекарски съюз д-р ни-

колай Брънзалов. Според него таксата трябва да е равна на 1% от мини-

малната заплата. В момента е фиксирана сума и е 2,90 лв., а за пенсионе-

рите е 1 лев, като остатъкът се плаща на лекарите от бюджета. Има и хора 
с хронични заболявания, които са освободени от потребителска такса. 

до 2012 г. потребителската такса бе 1% от минималната заплата. Спо-

ред личните лекари в момента тя “не кореспондира с никакъв обективен 
показател, за да може да бъде адаптирана към настоящето”. д-р Брънзалов 
обясни, че 363 млн. лв. е бюджетът на първичната извънболнична помощ в 
България, а зад него стояли 35 млн. прегледа и няколко милиона ваксини.

отдавна личните лекари искат да има потребителска такса и за де-

цата, като често предложенията им са били част от нея да се плаща от 
родителя, а част да поеме държавният бюджет. преди дни лични лекари 
настояха потребителската такса отново да стане 1% от минималната за-

плата, което е 7,80 лв.  
от пациентската организация “Заедно с теб” настояват потребителска-

та такса изцяло да отпадне, защото “такова увеличение директно ще уда-

ри по джоба на пациентите”. “Заедно с теб” цитират изказвания на лични 
лекари, че така или иначе потребителската такса не изпълнява функциите, 
заради които е въведена - да регулира потока от пациенти и да предпазва 
здравната система от свръхползването на услуга. 

командирът на Авиоотряд 28 
ген.-майор Златко Златев очаква 
до края на годината да има един 
или два медицински хеликоптера. 
директорът на държавния авиаци-

онен оператор коментира, че ако 
се мине на вариант да се сключва 
договор с чужд оператор, може да 
станат и повече. успоредно с това 
трябва да се подготвят оперативни 
бази, болниците за кацане, както и 
медицинските екипи.  

 За момента планът е първите 
6 вертолета да бъдат разположени 
в София, пловдив, Варна, Ямбол 
и долна Митрополия. опцията е 
вертолетите да са 6+2 и така да се 
покрие цялата страна, посочи ген.-
майор Златев. 

преди около седмица стана 
ясно, че Министерството на здра-

веопазването е получило оконча-

телна оферта за доставка на 6 плюс 
2 медицински хеликоптера на стой-

ност 160,5 млн. лв. предложението 
е направено от италианската фирма 
“Леонардо”, която e единствената, 
подала оферта преди няколко ме-

сеца при първия конкурс. първо-

начално здравното министерство 
прекрати процедурата, но после 
реши да започне пряко договаряне 
с италианската компания.

Има идея държавният авиацио-

нен оператор да разшири дейност-

та си и да служи не само на прави-

телството, а на всички български 
граждани.

освен това има предложение 
полетите да стават със заявка ди-

ректно от министъра на здравео-

пазването, тъй като в момента се 
изисква разрешение от премиера. 
Ако има спешен случай като ка-

тастрофа, инфаркт, инсулт, ще се 
дава заявка към спешна помощ, 
която може да прецени дали да се 
изпрати линейка или вертолет.

През учебната 2022/2023 г. община Троян финансира безплатно обучение  
на 25 ученици с интерес към новите технологии в “Телерик Академия”, съобщи  
кметът на Троян Донка Михайлова. Занятията се провеждат в СУ “Васил Левски”. 
Обучението е насочено към занимания по кодиране и роботика с ученици от 5 до 7 клас

около една трета от из-

борните райони на 2 април 
ще бъдат с нов брой на де-

путатските мандати, съобщи 
пред БнР председателят на 
ЦИк камелия нейкова. ко-

мисията ще обяви промените 
след указите на държавния 
глава относно вота. Изчисле-

нията са на база резултатите 
от последното преброяване 
и нормативната база. нейко-

ва не даде подробности, но е 
ясно, че София ще увеличи 
мандатите. няма да има ра-

йон с под 4 мандата, тъй като 
това е законовото изискване.

Вероятно мандатите в до-

брич ще бъдат намалени от 
6 на 5. от големите градове 
за Русе се смяташе по-рано, 
че ще ги намали с един, но 
сметките бяха правени при 
по-малко общи промени. 

“Хартия ще има. Избори-

те ще бъдат произведени”, 
каза нейкова. Тя изрази об-

щото становище на комиси-

ята, че страстите за пробле-

мите около провеждането на 
вота трябва да се успокоят. 
Според нейкова бюлетината 
за машинно гласуване веро-

ятно ще е по-дълга от досе-

гашната разписка, но няма 
да е 50-60 см. Върху бюлети-

ната трябва да е изписан съ-

ответният вот, избирателят 
трябва да я сгъне по начин, 
по който не се позволява да 
се разкрие тайната на вота, 
а член на секционната изби-

рателна комисия трябва да 
постави печат на гърба на 
бюлетината.

Членовете на СИк ще по-

лучат възнаграждение, което 
ще бъде не по-малко от 1/4 
от минималната работна за-

плата. Така сумата на човек 
става около 195 лв.

Фандъкова плаши с 200 000 лв.
глоба за жълтите павета
Работникотновобехванатдачуписчукблокче,щесепроверявадалиебилобракувано

Лекари искат нова 
потребителска такса, 
пациенти - тя да отпадне

Чакат първите два 
медицински хеликоптера  
до края на годината

1/3 от изборните райони  
ще са с нов брой на мандатите
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"Всички, които подкрепиха износа 
на оръжие за украйна в парламента, и 
служебният кабинет, който го изнесе, 
се обединиха, за да обвинят единстве-

ната партия, която в правителството 
беше спирачка за това". Това заяви ли-

дерът на бСп корнелия нинова, като 
припомни, че депутатите от левицата 
са гласували против износа на оръжие 
и са сезирали конституционния съд за 
решението за предоставяне на оръжие. 
коментарът й бе по повод изявление 
на атанас атанасов за разговорите му 
с президента Володимир Зеленски по 
време на посещението на българската 
делегация в украйна. нинова припом-

ни и интервюто на кирил петков, в ко-

ето казва, че е изнасял тайно оръжие за 
украйна. Според нинова в последните 
седмици герб, дб и пп се състезават 
кой ще се сложи повече на външните 

си покровители. Тя цитира бойко бори-

сов, който се похвали, че благодарение 
на него нС е решило да предоставяме 
оръжие за украйна, а пп и дб не го на-

правили, защото бСп ги спирала в пра-

вителството. 
"Сега чакам и Христо иванов да 

каже, че лично го е карал с лодка от ро-

сенец до киев. и защо вкупом да не об-

винят за това бСп и корнелия нинова, 
която била излъгала левите избиратели, 
според президента радев, който пък 
отказа да наложи вето върху предоста-

вянето на оръжия?", попита реторично 
лидерът на бСп.

"борисов в свой стил им пусна въди-

цата и те я лапнаха като шарани. кирил 
петков се хвърли да обяснява, че всъщ-

ност той е първенецът, тъй като отдавна 
го правел тайно и спасил украйна. а 
днес ген. атанасов, за да не остане по-

назад, разказва, че по време на посеще-

нието на двамата в украйна Зеленски 
ги поздравил", заяви в коментара си 
нинова. 

Тя бе категорична, че с изявленията 
си всички цитирани политици са прека-

лили и бСп няма да им позволи подобни 
думи. лидерът на социалистите отново 
декларира в три точки, че българия не е 
изнесла нито един патрон за украйна и 
който твърди обратното, трябва да по-

каже поне един документ. освен това 
само бСп от коалиционните партньори 
в правителството е отказала да пътува 
в делегацията до украйна. единствено 
бСп от коалиционните партньори зая-

ви категорично на външния министър 
на украйна, когато беше на посещение 
в българския парламент, че българия 
няма да предоставя оръжие, че тя е су-

веренна държава и никой не може да й 

нарежда.
"очевидна е целта: за втори път в 

предизборна кампания да се удари бСп. 
няма как да ви го позволим. има офи-

циални органи, които разрешават тези 
сделки", категорична бе нинова. Тя на-

стоява за отговор от членовете на коми-

сията - Мии, МВр, Мо, МВнр, данС, 
Военно разузнаване, дали да поставяли 
подпис под сделки за украйна, или с 
посредници за украйна и с маршрут за 
украйна. от бСп питат още одобрявали 
ли са сертификат за краен потребител 
украйна, предоставен от някой купу-

вач, посредник или трета страна. "ако 
отговорите са "не", всички, които твър-

дят, че са правили нещо тайно зад гърба 
на официалните институции и служби-

те за сигурност, незабавно да понесат 
отговорност с цялата сила на закона", 
коментира лидерът на социалистите.

Корнелиянинова:

Подкрепилите износа на оръжие
се обединиха да обвиняват БСП
всички,коитотвърдят,чесаправилинещотайнозадгърбанаофициалнитеинституции,
трябвадапонесатотговорностсцялатасиланазакона,заявилидерътнасоциалистите

от стр. 1

"не трябва да пипате децата, защото 
нашата битка е за душите на децата. не е 
за различните по сексуална ориента ция, 
те са свободни хора да правят каквото 
искат, когато са пълнолетни. не пипай-

те децата, не им тровете главите още в 
училищата с тези обучения, образования 
в лгбТ" призова нинова колегите си от 
другите парламентарни групи.

"Малко ли са разделителните линии 

в българското общество, че искате да 
противопоставим и деца на родители? 
В най-святата човешка единица - семей-

ството. и тази разделителна линия ли 
искате да се сложи?", попита лидерът на 
бСп. Тя припомни, че тихомълком ис-

танбулската конвенция и джендър иде-

ологията пълзи в света, в европа, вече и 
в българия и това става точно чрез по-

добни благоприятни закони.
"даваме права на нпо-та да пишат 

програмите в училище, да изнасят се-

минари и конференции, а съдът им дава 
право да преподават лгбТ идеология 
в българските училища на 3, 4, 5, 6-го-

дишни деца", заяви нинова. Тя попита 
дали българският народ е глупав, рет-

рограден и остарял, защото иска децата 
му да са момчета и момичета и да има 
българско семейство с майка и баща.  

нинова бе подкрепена от зам.-пред-

седателя на "бСп за българия" иван 
Ченчев, който потвърди, че бСп за-

щитава християнските семейни цен-

ности. по думите на социалиста зако-

нопроектът е подкрепен най-много от 
българския хелзинкски комитет, който 
предлага допълнения и редакции, като 
например формулировката "фактическо 
съпружеско съжителство" да се замени 
с по-общо и обхватно понятие, така че 
то да включва всички семейни двойки, 
в това число тези от един и същи пол. 

Законопроектът бе отхвърлен от 
депутатите след двучасови дебати в 
петък. 

предложението на бСп за 
безплатни учебници за всички 
ученици беше прието единодуш-

но, без “против” и “въздържал 
се”, в петък. промените в Закона 
за предучилищното и училищно-

то образование бяха предложени 
от корнелия нинова и група де-

путати, като минаха през ресор-

ната комисия без противоречия. 
Законопроектът влиза в сила от 
учебната 2024-2025 г. гласува-

нето мина без дебат, а след него 
от парламентарната трибуна ли-

дерът на левицата корнелия ни-

нова благодари на депутатите, че 
са приели законопроекта едино-

душно. 282 000 деца ще ползват 
безплатни учебници от 2024 г. 
допълнителните средства са око-

ло 80 млн. лв. за първата учебна 
година и по 8 млн. лв за втората и 
третата година.

“бСп направи още една крач-

ка за реална социална подкрепа 
на децата и младите семейства. 
нашият закон за безплатни учеб-

ници по общообразователните 
предмети за всички ученици до 

12 клас от 2024 г. бе приет с пъл-

но единодушие. 300 000 деца ще 
получат тази социална придобив-

ка. Семействата им ще спестят по 
300 лв, които могат да използват 
за други нужди на децата си. гри-

жата за децата и младите хора е 
водеща в работата ни”, написа 
лидерът на левицата във фейсбук. 
Според нея следващата стъпка е 
промяна в учебното съдържание.

“Защо за това узряха най-по-

сле, а за минималната работна 
заплата не може?”, попита зам.-
председателят на пг на “бСп за 
българия” кристиан Вигенин по-
късно. Той припомни, че коде-

ксът на труда няколко пъти влиза 
в дневния ред и вече е минал на 
първо четене почти без гласове 
“против” и “въздържал се”. “Това 
е важно, защото става въпрос за 
850 лв. минимална заплата, това 
е същността на този проект. не 
виждам никакъв проблем този 
законопроект да беше приет за 
10-15 минути и да преминем към 
другите”, подчерта народният 
представител от левицата.

По случай 145 години от Освобождението на Кюстендил народният 
представител от БСП Бойко Клечков дари картина на Ильо войвода 
на директора на регионалния исторически музей Валентин Дебочички

НС единодушно 
прие предложението 
на левицата 
за безплатни учебници

БСП е против джендър идеологията
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"Булгаргаз" очаква от 1 
февруари цената на природ-

ния газ да бъде в диапазона 
от 129-130 лв./MВтч, което е 
намаление с близо 30% в срав-

нение с цената за януари. Това 
заяви шефът на държавния га-

зов доставчик деница Златева 
на открито заседание в коми-

сията за енергийно и водно ре-

гулиране, на което бе обсъде-

но внесеното преди близо две 
седмици ценово заявление на 
дружеството за идния месец.

като основни фактори за 

намаляването на цената беше 
посочен продължаващият 
спад на борсовите индекси на 
международните газови паза-

ри. Тази благоприятна тенден-

ция дава възможност общест-

веният доставчик виртуално 
да нагнетява в хранилището 
в Чирен природен газ на зна-

чително по-ниски цени, което 
води до оптимизиране на це-

новите равнища на съхраня-

ваните количества. В резултат 
на това се намалява цената на 
синьото гориво от Чирен, ко-

ето е ценообразуващ елемент 
в общия микс, и се постига 
снижаване на крайната цена за 
февруари.

макар преди седмица да 
стана ясно, че от 25 декември 
не се черпи газ от Чирен, в 
цената за февруари определе-

ни количества от запасите са 
включени като компонента, но 
не се посочва какви са обеми-

те. В ценовия микс е включено 
цялото договорено количество 
азерски природен газ, доставян 
по интерконектора "България-
Гърция" (IGB), който покри-

ва 28,3% от потреблението в 

страната. Три други договора 
за доставки през февруари са 
сключени от "Булгаргаз" и 
точно те имат благотворното 
влияние за поевтиняването.

В заявеното прогнозно 
общо количество за февруа-

ри "Булгаргаз" не е включил 
количества природен газ по 
програмата за освобождаване, 
която беше преустановена със 
законова промяна за периода 
2023 г.-2024 г. като друга при-

чина за спада на цената се от-

белязва и намалялото с около 
30% потребление заради топ-

лото време.

председателят на комиси-

ята за енергийно и водно ре-

гулиране Иван Иванов заяви, 
че при това положение няма 
да има промяна в цените на 
парното, топлата вода и тока. 
"очевидно няма никаква опас-

ност от промяна на цената на 
топлинната енергия до края на 
отоплителния сезон. Българ-

ските граждани могат да бъдат 
спокойни, че няма да има про-

мяна в цената на топлинната 
енергия", каза Иванов Той 
коментира също, че благода-

рение на по-малките ползвани 
количества от Чирен България 
е сред шестте страни в европа 
с най-висок процент на запъл-

няемост на газовите хранили-

ща, което дава допълнителна 
сигурност за потреблението 
през зимния период.

окончателното кориги-

рано заявление за цената на 
природния газ през следващия 
месец обаче ще бъде внесено 
на 1 февруари, отчитайки ко-

тировките на международните 
газови пазари, актуалния валу-

тен курс, както и условията по 
сключените договори за дос-

тавка. Същия ден регулаторът 
ще приеме решение, с което 
ще утвърди цената.

 

 

 

 

 

 

 

Светият Синод излезе с декларация, с която иска от КЕВР 
токът за църкви и манастири да не е промишлен. Поради 
високата цена на тока религиозните храмове изпитват 
сериозни затруднения да плащат скъпите си сметки, а те 
се оскъпяват от това, че са третирани като “стопански 
клиенти”. Според БПЦ токът в църквите служи за битови 
цели, а не за печалба и производство, затова трябва да 
бъдат третирани като битови потребители.

Синодът поиска тока 
за църкви и манастири 
да не е промишлен

правят се заобикол-

ни начини за повишава-

не на цените и това не 
е честно спрямо хората. 
Всичко поскъпва. обик-

новено се тръгва от це-

ните на енергията, мина-

ва се през услугите и се 
стига до заплатите. Това 
коментира икономистът 
Стоян панчев пред нова 
телевизия. Инфлация-

та намалява, но това не 
значи, че са намалели 
цените - те не се връщат 
назад, просто намалява 
темпът на ръст при тях, 
обясни експертът.

"Има различни ин-

дикации, че тази година 
ще видим намаляване на 
инфлацията. последната 
година имаме отрицате-

лен ръст на паричното 
предлагане -4%, което 
означава, че ще имаме 
спад в цените, но веро-

ятно ще има и рецесия. 
повишаването на лихви-

те от централните банки 
е точно с цел предиз-

викването на рецесия и 
овладяването на цени-

те", обясни панчев. Той 
прогнозира стагнация 
или нулев ръст, както 

предвижда БнБ за 2023 
г., или дори рецесия. 
Спадът в икономиката 
ще е между 0 и 4%. но 

ако войната в украйна 
се развихри с по-голяма 
скорост или друг "черен 
лебед" като коронакри-

зата, тогава ще има про-

мяна, смята панчев.
по-дългосрочната му 

прогноза е, че инфлация-

та ще е по-дългосрочна, 
а на рецесията ще се от-

говори със създаването 
на нови пари и нова ин-

флация. В частния сек-

тор почти се настига ин-

флацията със заплатите, 
но в публичния сектор 
се изостава сериозно.

като примери за за-

обиколен начин за по-

вишаване на цените той 
даде идеята за отпадане 
на месечната карта за 

градски транспорт в Со-

фия и искането на ресто-

рантьорите да включат 
бакшиша в сметката, 
като последното било и 
опит за повишаване на 
доходите в тази индус-

трия - вместо да платят 
работодателите, хората 
да поемат това.

междувременно от 
данните на държавната 
комисия по стоковите 
борси и тържищата ста-

на ясно, че след лекото 
поевтиняване цените на 
храните отново са тръг-

нали нагоре.

Прогноза: С около 30% 
ще поевтинее газът
КЕВРокончателнорешавазановатаценанасиньотогоривона1февруари

Шефът на КЕВР Иван Иванов

ЕКспЕРт:

Търсят се заобиколни начини за повишаване на цените

Стоян Панчев

около 50% са загубите на превоз-

вачите от нелегални превози както 
във вътрешността на страната, така 
и по международните линии, отчи-

тат от автобусния бранш. В някои 
случаи леки автомобили превозват 
пътници на цената на автобусния 
билет. държавата обаче не предпри-

ема мерки срещу нерегламентира-

ния превоз, посочват от бранша.
Според петър Захариев от Сдру-

жението на автобусните превозвачи 
най-често движението на един ав-

тобус се дублира от две-три или че-

тири таксита по вътрешните линии, 
като чрез тях се отнемат близо 50% 
от пътниците, а по международните 
направления нелегалните превози 
отнемат на бранша около 60% от 
пътниците.

от автомобилна администрация 
посочиха, че през миналата година 
са установили 85 случая на извърш-

ване на нелегални превози, най-вече 
от таксиметрови автомобили, каза 
изпълнителният директор Бойко ра-

новски. За тази година установените 
случаи са около 10.

95% от тютюна, произведен миналата 
година, вече е продаден, съобщи пред Бнр 
председателят на националната браншова 
асоциация Цветан Филев. количествата, до-

бити през 2022 г., са с една четвърт по-малко 
спрямо реколтата от 2021 г. "За 2022 г. в Бъл-

гария са произведени и реализирани 5309 
тона тютюнева суровина", обяснява Цветан 
Филев този спад, но добавя, че това е с 25% 
по-малко спрямо предходната година.

причините са комплексни - първо, горе-

щото и сухо лято, и, второ - липсата на при-

емственост в тютюнопроизводството - мла-

дите хора не искат да се занимават с това. 

"предпочитат да отидат да работят и живеят 
в по-големите градове или да емигрират в 
чужбина", коментира Филев.

За производителите сериозен проблем е 
и липсата на качествена работна ръка. "Това 
е тенденция, която застрашава целия земе-

делски сектор, не е само при тютюнопроиз-

водството, през последните 5-10 години", 
каза Филев.

В края на май ще стане ясно колко тю-

тюнопроизводители с колко площи са се 
регистрирали за тази година. Браншовиците 
се надяват да не се задълбочава тенденцията 
към спад в производството.

Автобусният бранш 
се оплаква от 50% загуби 

Почти цялата тютюнева 
реколта вече е продадена
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лихвите по жилищните кредити 
обърнаха посоката си от края на ля-
тото насам и така към края на 2022 г. 
те се вдигнаха до едногодишен връх. 
към края на годината ръст в лихвени-
те проценти се наблюдава както при 
всички видове кредити, така и при 
всички видове депозити, макар и те да 
са малки в диапазона 0,1-0,3% за по-
следното тримесечие.

през декември средните лихвени 
проценти по жилищните кредити в лева 
достигат 2,6% - на нивото от януари 
2022 г. Това е над рекордното дъно от 
2,46% през септември, но в исторически 
план все още е сред най-ниските нива в 
българската икономика.

Само през декември ипотечните 
кредити са поскъпнали с 0,05% спрямо 
предходния месец. Статистиката показ-
ва, че през последните два месеца се на-

блюдават най-драстичните месечни ръ-
стове от началото на 2020 г., белязано с 
избухването на коВид-пандемията.

минималното вдигане на цената на 
кредитите е в унисон с повишаването 
на основната лихва от европейската 
централна банка и с прогнозите на фи-
нансисти и икономисти за плавно по-
вишение на средните лихви в края на 
годината.

Средните лихвени проценти по жи-
лищните кредити в евро също се пови-
шават до 3,35%, което е най-високото 
ниво от септември 2021 г. като цяло 
обаче ипотечните заеми в евро са ряд-
кост на българския пазар.

потребителските кредити също пос-
къпват и достигат най-високото си ниво 
от началото на 2020 г. от 9,65%. Само за 
декември те растат с 0,86%, но лихвите 
по заемите за потребление традицион-
но са по-волатилни и имат особеността 
да поскъпват през празничния последен 
месец от годината, свързан с повече по-
купки и по-големи разходи.

Засега статистиката на централната 
банка не показва признаци по-високи-
те лихвени проценти да се отразяват на 
темпа на кредитиране, който продължа-
ва да расте с традиционните за послед-
ните около две години темпове.

Българският бизнес усети първи 
вдигането на лихвите по кредитите, 
поскъпването на заемите започна да 
отказва някои фирми да правят ин-
вестиции и те съсредоточиха свобод-
ния си паричен ресурс в спестявания. 
плавното повишаване на лихвените 
проценти по кредитите продължава и в 
края на годината както за кредитите в 
лева, така и в евро.

Високата инфлация е основната пречка пред присъединяването 
на България към еврозоната от 1 януари 2024 г., каквато е поставена-
та от София цел. Това коментира “Фич” (Fitch Ratings). В свой анализ 
рейтинговата агенция прогнозира, че въвеждането на еврото у нас 
ще бъде отложено. Според “Фич” политическата криза не е повлияла 
особено на процеса за подготовка за приемане на еврото, но бързият 
ръст на цените се очертава като основен проблем. 

Според критериите за приемане в еврозоната страната кандидат 
трябва да показва ценова стабилност, така че инфлацията да не над-
вишава с повече от 1,5% стойностите в 3-те държави с най-ниска ин-
флация. досега е имало прецеденти с приемане на кандидати, чиято 
инфлация леко превишава “летвата”. Такъв е случаят с новоприетата 
във валутния клуб Хърватия. у нас обаче този показател е далеч от 
“островите на стабилност” в еврозоната и няма изгледи скоро да се 
вместим в желаните параметри. поне такова е мнението на рейтин-
говата агенция.

отделен проблем е, че България не е готова с приемането на па-
кета закони, които са условие за влизането в еврозоната. наскоро фи-
нансисът любомир дацов посочи, че ключови са три закона. Става 
дума за промени в Закона за БнБ, за мерките срещу прането на пари, 
Търговския закон. предсрочното закриване на народното събрание 
вече е решено. до края на 48-ия парламент остават няколко дни, в 
които е невъзможно важните законови промени да бъдат приети.  

Българската държава вече се подготвя за въвеждането на два 
вида цени - в лева и в евро. Това пък каза по-късно вицепремиерът 
по управление на европейските средства атанас пеканов пред нова 
телевизия. За да се пристъпи към този етап обаче, планираното за 
2024 г. влизане на България в еврозоната трябва да бъде окончателно 
одобрено от Съвета на еС. Според графика решение се очаква през 
юли, а в случай че то е положително, цени и в двете валути биха се 
въвели от август.

Въпреки прогнозите на експертите атанас пеканов все още из-
глежда оптимист за шансовете на страната да се справи с инфлацията 
и да се присъедини към еврозоната през 2024 г. по думите му Бълга-
рия може да поиска извънреден доклад за готовността си за влизане 
във валутния съюз през март или април, но за целта, освен критерии-
те за инфлацията, трябва да е приела три закона. 

икономиката на София про-
дължава да расте с по-големи 
темпове от средните за страната. 
Близо 43% от БВп на България 
за 2021 г. (последните офици-
ални данни са за тази година) се 
падат на столицата. Заплатите в 
София остават най-високите за 
страната. Заплащането в IT сек-
тора вече надхвърля 4000 лева. 
Заплатите в туризма и ресторан-
тьорството, които са най-ниските 
според официалната статистика, 
са 4 пъти по-ниски. Това показва 
икономическият профил на Со-
фия, представен от института за 
пазарна икономика (ипи).

Според данните, опове-
стени от нСи, БВп на София 
през 2021 г. надхвърля 59 млрд. 
лева. Той е над 5 пъти по-голям 
от този на пловдив и 7 пъти 
над БВп на Варна. делът на 
столичната икономика в този 
на страната вече е близо 43%. 
увеличаването на тежестта му в 
последните 20 години е трайна 
тенденция. В началото на хиля-
долетието БВп на София е бил 

30% от този на страната.
расте и БВп на глава от на-

селението. Той вече надхвърля 
45 000 лева, което е над 2 пъти 
повече от средното за страната.

38 млрд. лева е брутната 
добавена стойност на услуги-
те, което е 86% от добавената 
стойност в столичната иконо-
мика. Тук основна роля има IT 
секторът, който е почти изцяло 
съсредоточен в София. Столи-
цата носи близо една четвърт 
от добавената стойност на ин-
дустрията в страната и поло-
вината от тази на услугите. В 
някои сектори като информа-
ционните технологии този дял 
достига 80%.

около 171 млрд. лева са при-
ходите на предприятията в сто-
лицата за 2021 г. ръстът спрямо 
предходната година е 22,6 на сто. 

данните показват още, че 
най-бързо расте броят на заети-
те в IT сектора. Те са близо 100 
000 души, а средното им запла-
щане е над 4000 лева - най-ви-
сокото за столицата. на първо 

място по заети е търговията със 
149 000 души.

Средната заплата в София 
надхвърля 2000 лева. За 5 годи-
ни ръстът е с 600 лева. неравен-
ствата в заплащането обаче се 
увеличават. най-ниските средни 
доходи са в сферата на туризма и 
ресторантьорството - около 1000 
лева или 4 пъти по-ниски от тези 
в дигиталните услуги. аутсор-
сингът и финансите постепенно 
настигат информационните тех-
нологии по заплащане, но оста-
ват далеч назад.

В София се концентрира все 
по-голям дял от населението на 
страната, въпреки че като общ 
брой жителите на града намаля-
ват. В София живее 19,5% от на-
селението на страната при 17,5 
на сто при предишното пребро-
яване през 2011 г.

В София безработицата оста-
ва рекордно ниска - 1,8%. освен 
това делът на трайно безработ-
ните е много по-малък в сравне-
ние с не толкова добре развитите 
икономически райони.

Вдигнаха лихвите 
по жилищните кредити
Потребителските
заемисъщо
поскъпнаха,
нопо-драстично

„Фич“ очаква инфлацията 
да отложи влизането ни 
еврозоната

43% от БВП на страната 
се произвежда в София

СнимкаЕмилиякоСтадинова

В София неравенството в доходите е най-голямо
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накратко

В Бразилия се подготвят за 
ежегодния карнавал, който се 
провежда от 17-25 февруари. Почти 
месец по-рано хората започват да 
украсяват улиците и да репетират 
танците и песните, които ще 
изпълняват

61-годишният генерал 
от резерва петр павел спе-

чели втория тур на прези-

дентските избори в Чехия. 
За него на балотажа са 
гласували над 58,32% от 
избирателите. това сочат 
данните при 100% обрабо-

тени бюлетини. той е вое-

нен дипломат и първият из-

точноевропеец, оглавявал 
военния комитет на нато. 
петр павел е силно проза-

падно настроен и подкрепя 
оказването на по-нататъшна 
военна помощ за украйна. 
той е привърженик на пла-

новете за присъединяването 
на страната към еврозоната. 
За вота се кандидатира като 
независим кандидат.

в първата си реч като 
избран за държавен глава 
на Чехия петр павел заяви, 
че в страната са победили 
“истината и отказът от кон-

фронтация”.
опонентът му - бившият 

премиер и милиардер андрей 
Бабиш, получи 41,67 на сто 
от гласовете.

активността по време 
на втория тур е по-висока 
в сравнение с гласуването 
преди две седмици. до ур-

ните са отишли близо 70 
на сто или 8,25 милиона от 
имащите право на глас чеш-

ки граждани.

председателката на ек 
урсула фон дер лайен поз-

драви петр павел за побе-

дата. “приветствам твърдия 
ви ангажимент към нашите 
европейски ценности. ва-

шият опит в сигурността, 
отбраната и външните от-

ношения ще бъде изключи-

телно ценен за поддържане 
и укрепване на единството 
на европа в подкрепа на ук-

райна”, написа тя в туитър.

Петр Павел е новият 
президент на Чехия
ОпонентътмуАндрейБабишполучи41,67%отгласовете

  �
Таня ГЛУХЧЕВА

170-годишнината на поета революци-

онер Хосе Марти, кубинския събрат на 
Христо Ботев, бе отбелязана на 27 януари 
в градинката пред посолството на куба в 
София.

на възпоменанието присъстваха при-

ятели на куба, общественици, интелек-

туалци. Сред тях бяха председателят на 
Съюза на българските писатели Боян ан-

гелов, председателката на асоциацията 
“България - куба” тамара такова, почет-

ната председателка на асоциацията Стан-

ка Шопова, председателят на БаС евге-

ний Белий, председателят на ГС на БаС 
в София Борис Цветков, председателката 
на СБЖ Снежана тодорова, председате-

лят на Сдружението на испаноговерещи-

те журналисти в България Георги Митов, 
почетната председателка на сдружението 
къдринка къдринова и др.

След поднасянето на цветя пред 
паметника на Хосе Марти, н. пр. г-жа 
каридад куето Милиан покани при-

състващите в посолството, където ги 
очакваше изненада. в двора бе открита 
паметна плоча, подарена от двама при-

ятели на куба, които работят в Светия 
синод. на нея е изписано “на Фидел” 

и датата 13.08.2021 г. в негова памет е 
посаден и кипарис.

“докато беше жив той, не искаше да 
му се правят паметници или да се кръ-

щават улици на негово име”, обясни по-

сланичката. “Затова оставяме тук тази 
скромна плоча и ще чакаме да ни изпра-

щате снимки, за да виждаме как расте ки-

парисът и как българо-кубинските връзки 
пускат все по-здрави корени и се засил-

ват”, допълни тя. 
има хора, които никога не умират. те 

служат за пример на поколенията, които 
всяка година ги почитат и допринасят за без-
смъртието им. С тази емоция бяха изпълне-

ни словата в памет на Хосе Марти.

В София почетоха 
Хосе Марти

Честването на 170-годишнината от рождението на 
кубинския поет-революционер премина с четене на негови 
стихотворения и припомняне на великото му дело. В двора 
на посолството вече има паметна плоча, посветена на 
Фидел Кастро

СнимкАникОлАйБелАлОв

Генералът от ввС на 
СаЩ Майк Минихан е 
предположил в служебна 
паметна бележка до подчи-

нените си, че след две го-

дини страната ще започне 
война с китай. това съобщи 
телевизия ен Би Си.

“надявам се да греша. 
интуицията ми подсказва, 
че ще се бием през 2025 г.”, 
цитира каналът откъс от до-

кумента. автентичността на 
бележката е потвърдена от 
служител на транспортното 
командване на американ-

ските ввС.
по-късно достоверност-

та на написаното бе потвър-

дена от пентагона. 
Минихан заявява, че ос-

новната цел трябва да бъде 
възпирането и “ако е необ-

ходимо, разгромяването” на 

китай. Сред аргументите са 
президентските избори в тай-

ван догодина, които ще дадат 
на китайския президент Си 
дзинпин повод за военна аг-

ресия, докато СаЩ ще бъдат 
разсеяни от собствената си 
битка за Белия дом.

САЩ се готвели за война с Китай

Сняг и виелици 
парализираха Румъния

Сняг и виелици затвориха пъти-
ща и блокираха хора в някои части 
на Румъния. Заради лошото време 
влаковете се движат със закъсне-
ние. Над 100 пожарникари, жан-
дармеристи и войници помагат в 
най-засегнатите райони. 38 авто-
мобила пострадаха заради паднали 
дървета, строителни елементи и 
билбордове в столицата Букурещ.

Двама ранени при 
нова атака в Ерусалим

При ново нападение в Ерусалим 
бяха ранени двама души - баща и син 
на 47 и 23 г. Извършителят е 13-го-
дишно палестинско момче. Жертви-
те са в пълно съзнание и в умерено 
до тежко състояние в болницата. 
Нападателят също е ранен. 

Компютърен проблем 
обърка полетите в Испания

Десетки международни и въ-
трешни полети, изпълнявани от ис-
панската авиокомпания “Иберия”, 
бяха засегнати заради проблем в 
системата за резервации и качване 
на борда. Няма подробности за ес-
теството на проблема или кога е 
вероятно той да бъде разрешен. 

Земетресение 
взе жертви в Иран

Най-малко трима души са заги-
нали, а стотици са ранени при земе-
тресение, разтърсило северозапад-
ната част на Иран. Много сгради в 
десетки градове са пострадали, над 
440 души са ранени, посочва БТА.

Автобус падна 
от скала, 24 загинали

Най-малко 24 души загинаха в 
северната част на Перу, след като 
автобус с 60 пътници падна от ска-
ла. Първоначалните разследвания 
показват, че превозното средство 
има актуална инспекция за безопас-
ност и застраховка срещу злополу-
ка. В страната много от шофьори-
те карат по несигурни пътища без 
подходящо обучение.

Отново масова 
стрелба в Калифорния

В шестата масова стрелба в Ка-
лифорния от началото на годината 
са убити трима души, а четирима 
са ранени. Жертвите - жени на въз-
раст между 20 и 30 г, са били в кола 
на улицата, а ранените - отвън. Не 
се съобщава за заподозрени задър-
жани, нито какви са мотивите за 
стрелбата.
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СнимкаБТа

Нидерландски екоактивисти и техни симпатизанти блокираха основен път в Хага през уикенда.  
Те настояваха, че хората са тези, които трябва да се променят, а не климатът.  
Дни по-рано полицията арестува демонстриращи за нарушаване на обществения ред

Хърватия е поредната европейска 
страна, в която има недостиг на ле-

карства. най-често предписван ан-

тибиотик в сезона на грипа не може 
да се намери в аптеките, съобщи в 
интервю за Хина председателят 
на Хърватската камара на фармаце-

втите ана Солдо. “С клавоцина има 
постоянен проблем от близо година. 
това е следствие от глобализацията 
на производството, защото заводът 
в индия имаше проблеми с качест-

вото на продукта, така че в крайна 
сметка всички производители имаха 

проблеми с този антибиотик. опреде-

лени количества от лекарството бяха 
обещани от други производители за 
следващата седмица, но след това от-

ново се очаква недостиг, ситуацията 
се променя от седмица на седмица”, 
обясни Солдо.

липса има и на педиатрични анти-

биотични форми, допълнителен про-

блем е недостигът на пеницилинови 
антибиотици. не могат да се намерят 
някои лекарства за хипертония и хо-

лестерол. 
Хърватското Министерство на 

здравеопазването предлага в наци-

оналния план за възстановяване и 
устойчивост да залегне създаването 
на нова система за мониторинг на 
недостига на лекарства, основаваща 
се на данни от здравните заведения и 
аптеките. подобни системи вече съ-

ществуват в испания и Франция.
причини за недостига на лекар-

ства са липсата на субстанции и по-

нижаването на цените. ек е принуде-

на да предприеме стъпки за връщане 
на производството на лекарства на 
европейска земя и така да се осигу-

ри независимост от трети страни. 
“Глобализацията доведе до това, че 
повечето от активните субстанции се 
произвеждат в китай, индия и някои 
други страни от третия свят. Гово-

рим за малък брой фабрики, но кога-

то възникне проблем в някоя, целият 
свят остава без дадено лекарство. от 
друга страна, тенденцията към пони-

жаване на цените на лекарствата чес-

то води до изтегляне на някое от тях 
от пазара поради икономическата не-

рентабилност на производството му”, 
отбеляза Солдо.

Хиляди учители и не-

педагогически персонал 
участваха в протеста за по-
добро заплащане на труда 
в португалската столица 
лисабон. демонстрацията 
бе организирана от Съюза 
на всички професионали-

сти в образованието. това 
е третата подобна проява 
от декември насам. иска-

нията са за увеличение на 
заплатите със 120 евро за 
всички професионалисти 
в образованието, включи-

телно непедагогическия 
персонал.

Шествието в събота 

бе в отговор на решение 
на арбитражния съд от 
петък, взето с цел да се 
гарантира подкрепа за оп-

ределени групи ученици, 
както и на предложението 
на Министерството на об-

разованието за нов модел 
за набиране и разполагане 
на учители.

организаторите твър-

дят, че 20 000 демонстран-

ти са присъствали на пър-

вия марш през декември, 
100 000 са участвали във 
втория на 14 януари. След-

ваща проява е планирана 
за 11 февруари.

премиерката на италия джорджа Мелони подписа в 
триполи договор на стойност 8 милиарда долара, чия-

то цел е да се увеличат енергийните доставки за европа 
въпреки несигурността и политическия хаос в северноа-

фриканската страна. Споразумението за срок от 25 годи-

ни е най-мащабната и важна нова инвестиция в енергий-

ния сектор на либия от четвърт век.
преди подписването на енергийното споразумение 

Мелони се срещна с министър-председателя на либия и 
ръководител на международно признатото правителство 
в триполи абдел Хамид дбейба. двамата обсъдиха миг-

рацията през Средиземно море.

полицията в Мемфис 
публикува видеозапис на 
брутално насилие над аф-

роамериканец. 29-годиш-

ният тайър никълс почина 
в болница. протести започ-

наха в Мемфис, Бостън и 
столицата вашингтон. над 
200 души се включиха в 
шествие в ню Йорк. пре-

зидентът джо Байдън при-

зова за спокойствие. той е 
изказал съболезнования на 
семейството. 

в разпространените ка-

дри се вижда как петима по-

лицаи ругаят и се редуват да 
ритат и удрят мъжа, който на 
7 януари бил спрян за пътна 
проверка по подозрение в 
безразсъдно шофиране. 

Служителите на реда са 
уволнени и са им повдигна-

ти обвинения в убийство от 
втора степен.

разпуснато е спецпод-

разделението на полицията 
в Мемфис.

президентката на перу дина 
Болуарте изрази съжаление, след 
като конгресът отказа да ускори 
графика за изборите за държавен 
глава на фона на сериозни соци-

ални и политически вълнения. 
конгресмените бяха дали зе-

лена светлина за преместване на 
вота от 2026 за 2024 г., но късно 
вечерта в петък гласуваха против 
предложенията изборите да се 
проведат тази година.

Междувременно протестите в 
страната не стихват. недоволните 

издигнаха блокади по магистра-

лите, което доведе до недостиг на 
храна, гориво и други стоки. 

общият брой на загиналите в 
размириците достигна 58 души 
през осмата седмица на полити-

ческата криза.

на египетското пристанище Сафага са пристиг-

нали 63 000 т руска пшеница, съобщи управление-

то на пристанищата на Червено море, цитирано от 
в. “ал ахрам”. 

през втората половина на 2022 г. Москва е най-
големият доставчик за кайро, който е вторият най-
голям купувач на руско зърно, съставляващо 80% 
от вноса.

Северноафриканската страна, която потребява 
приблизително 18 милиона тона пшеница годиш-

но, внася около 12 милиона тона. правителството 
се стреми да насърчи местното производство, като 
увеличи с 42 на сто изкупната цена за новия сезон, 
започващ в началото на април.

надим Захауи е увол-

нен като председател на 
консервативната партия 
във великобритания за 
сериозни нарушения на 
министерския кодекс. 
това пише в писмо, ад-

ресирано до него, от 
премиера риши Сунак. 

през последните дни 
Захауи бе подложен на 
сериозен натиск да пода-

де оставка. той призна, 
че е платил на данъчните 

служби дължимото след 
спорове относно дялове 
на компания за социо-

логически проучвания, 
на която е съосновател. 
Захауи отбелязва, че “до-

пуснатата грешка от не-

гова страна е от небреж-

ност, а не умишлена”.
не се споменава раз-

мерът на данъчната из-

мама. предполага се, че 
става въпрос за 5 мили-

она паунда.

Недостиг на антибиотици
и в аптеките в Хърватия
катоосновнапричиназалипсатаналекарствасепосочва,
чеактивнитевеществаидватоткитайииндия

Учителите в Португалия 
излязоха на протест

Поредно насилие над 
афроамериканец в САЩ

Италия подписа голяма 
газова сделка с Либия

Уволниха лидера 
на консерваторите

Египет получи  
63 000 т руско зърно

Конгресът отхвърли предсрочен вот в Перу
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1856 - В СВИЩОВ Е СЪЗДАДЕНО ПЪРВОТО 

БЪЛГАРСКО ЧИТАЛИЩЕ. 
На този ден в къщата на 
търговеца Димитър На-

чович се събират около 40 
възрожденци, сред които 
Емануил Васкидович, Геор-

ги Владикин, Христаки Филчов и др., и основават 
“читалище с музеом”. Първите събрани дарения са 
37 000 гроша и 800 книги на славянски и др. езици. 
Основателите пишат програма на читалището. 
През 1904 г. Кирил Аврамов дарява на Свищовска-

та община 200 000 златни лева за построяване на 
сграда за театър и читалище.

1857 - РАЖДА СЕ ПЕТЪР ОРАХОВАЦ, БЪЛ-

ГАРСКИ ЛЕКАР ОТ СРЪБСКИ ПРОИЗХОД (УМИ-

РА 1922 Г.). Един от органи-

заторите на здравното дело 
у нас и от създателите и ръ-

ководителите на Българския 
лекарски съюз. Бил е предсе-

дател на Върховния медицин-

ски съвет. Става първият уп-

равител на болница “Червен 
кръст” - предшественик на 
“Пирогов”. Тогава започва из-

ползването на първите линейки за бърза помощ.

1882 - В ПАЗАРДЖИК СЕ РАЖДА ТЕОДОР 
ТРАЯНОВ, ПОЕТ (УМИРА 1945 Г.). Родоначал-

ник на българския символизъм 
заедно с Пейо Яворов. Един от 
редакторите на най-голямото 
наше символистично сп. “Хипе-

рион”. Въплъщение на житей-

ското и творческото му кредо 
е книгата “Пантеон”. Автор на 
стихосбирките “Regina mortua”, 
“Химни и балади”, “Освободени-

ят човек” и др. Печели първото 
неофициално републиканско първенство по шахмат 
(1907 г.), председател на новоучредения през 1931 г. 
Български шахматен съюз.

1914 - В СЕВЛИЕВО СЕ РАЖДА БОРИС МА-

ШАЛОВ, НАРОДЕН ПЕВЕЦ (УМИРА 1962 Г.). Едва 
10-годишен, запява научените от 
баща си песни, на 35 г. става хо-

рист в Радио София, а след това 
- в Ансамбъла за песни и танци на 
Народната армия. Изнася хиляди 
концерти с прочутата тогава гру-

па “Наша песен”. Сред най-извест-

ните му изпълнения са “Заблеяло 
ми агънце”, “Мятало Ленче ябъл-

ка”, “Либе, ако дойдиш, сега да ми 
дойдиш”, “Китка ти падна, Дено” и др.

1948 - ЗАСТРЕЛЯН Е МАХАТМА ГАНДИ, ИН-

ДИЙСКИ ПОЛИТИК (Р. 1869 Г.). Борец за човеш-

ка свобода и духовен водач на 
индийското движение за неза-

висимост, което довежда през 
1947 г. до края на британското 
управление в страната. Наречен 
е още “Баща на нацията”. Рож-

деното му име е Мохандас Карамчанд Ганди. При-

вържениците му го наричат Махатма (“велика 
душа”). Самият Ганди се смята недостоен за тази 
титла. Със своя пример обаче вдъхновява полити-

чески лидери като Мартин Лутър Кинг, Нелсън 
Мандела и др.

1990 - НАЧАЛО НА ХIV ИЗВЪНРЕДЕН КОН-

ГРЕС НА БКП (до 2 февруари), 
на който са приети Манифест на 
демократичния социализъм в Бъл-

гария, Политическа декларация и 
Устав на БКП. Определени са об-

щопартийните органи - Конгрес, 
Висш партиен съвет, Централна 
финансово-ревизионна комисия и 
Централна комисия по партийна етика. Избрано е 
председателство на ВПС. За председател на ВПС е 
избран Александър Лилов (на снимката).

Асфалт!

кога ще свърши са-

гата с жълтите павета 
в София? дали това 
ще стане, когато зале-

ем централната градска 
част с асфалт и прибе-

рем емблематичните 
блокчета в някой музей? 
или когато кметът Йор-

данка Фандъкова нало-

жи 362-рата поред глоба 
на изпълнителя, парите 
му най-после свършат 
и реши да се откаже от 
тази недоходоносна и 
неблагодарна дейност?

поговорката “Чупи - 
купи” в случая много не 
върви. първо, паветата, 
както е добре известно, 
са ценност, с която няма 
откъде да се сдобием 
отново. и, второ, точно 
този символ не трябва да 
бъде обект на експери-

менти на некомпетент-

ни строители и техните 
още по-неквалифицира-

ни работници. 
обаче точно това се 

случва. Цялата дейност 
около ремонта в цен-

търа на града е пример 
за неадекватност, нека-

дърност и немощ. Те се 
демонстрират и от двете 
страни. общината не ус-

пява да наложи контрол 
върху избраника си, а 
фирмата - да осигури 
надзор по цялата верига 
на изпълнителите си. а 
съсипването на култур-

ното и архитектурно 
наследство няма цена. 
Така че дали глобите ще 
са 100 000 или 200 000 
лева - няма никакво зна-

чение. изгубеното е из-

губено и връщане назад 
няма.

както е тръгнало, 
скоро “майсторът” с чук 
в ръка, трошащ безце-

ремонно някое уж бра-

кувано вече паве, ще се 
превърне в символ на 
разширяващата се, но 

западаща столица. и 
паметник може да му 
издигнем. ако това е 
качеството, което може 
да предложи столична-

та управа и спечелилият 
конкурса изпълнител, 
май наистина е по-до-

бре да спрат всякакви 
ремонтни дейности в 
града. Така ще се избере 
по-малкото зло, докато 
се намери някой вещ в 
работата си. Все да има 
компетентни строители 
в тази държава... 

 ако е толкова без-

надеждно и читавият 
работник е само блену-

ван образ, може би от-

говорът наистина е един 
- асфалт! пък дупките 
по него после ще ги ми-

слим.

  �
Деси ВЕЛЕВА

КАРИКАТУРАНАДЕНЯ

АНАТолИйсТАНКУлов

Докторе,колкострува?
От стр. 1 

да се следи доколко 
държавата плаща внос-

ките на деца, ученици, 
студенти (български и 
чуждестранни), държав-

ни служители, лишени 
от свобода, бежанци и 
пр. Защото често се оказ-

ва, че най-несъвестният 
и некоректен платец на 
здравни осигуровки е 
именно държавата.

Вдигне ли се потре-

бителската такса в из-

вънболничната помощ, 
ще се вдигне и в бол-

ничната - там, където 
се доплаща най-често 

(след лекарствата!) за 
медицински услуги. но 
повишената потреби-

телска такса в болници-

те едва ли ще намали и 
с 10 стотинки доплаща-

нията.
естествено, нещата 

винаги имат две страни. 
Безспорно потреби-

телска такса за посеще-

ние на лекар трябва да 
има! Тя е своеобразен 
знак за споделен анга-

жимент към собствено-

то здраве. Средствата 
от нея не потъват ня-

къде, а подпомагат ле-

карските практики да 
си набавят неща, които 

са невидими за пациен-

тите - хартия и мастило 
за принтер, химикалки 
и още десетки консу-

мативи за всекидневна 
работа, които струват 
немалко. особено ако 
през лекарския кабинет 
месечно преминават 
700, 1000, че и повече 
пациенти. 

да, от началото на 
2012 г. потребителска-

та такса вече не е об-

вързана с минималната 
заплата. а от 2014 г. 
пенсионерите плащат 1 
лев,  останалото на лич-

ните лекари “доплаща” 
държавата. дали го пра-

ви редовно?
потребителската так-

са е поредната уязвима 
за обществото тема. уве-

личението й ще накара 
ли повече млади меди-

ци да станат общопрак-

тикуващи лекари? Ще 
компенсира ли недоста-

тъчно остойностените 
профилактични прегле-

ди? Ще накара ли пове-

че здравноосигурени да 
ходят на профилактични 
прегледи? 

Въпросите май ста-

наха повече от отгово-

рите. към тях ще при-

бавим и този: докторе, 
колко струва?
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уважаеми български граж-
дани,

първо, искам да деклари-
рам две неща. няма нищо по-
отвратително от насилие над 
дете, жена, мъж, човек в слабо 
състояние и всяко живо съ-
щество. няма нищо по-отвра-
тително. и, второ, всеки бъл-
гарски гражданин е свободен 
след 18 години да определя 
как и с кого да живее. и бъл-
гарската конституция казва, 
че не може да има дискрими-
нация по полов, расов и т.н. 
принцип. декларирам тези две 
неща като абсолютно изконни 
ценности за БСп.

оттук нататък обаче много 
се преплетоха темите за ис-
танбулската конвенция и За-
кона за защита от домашното 
насилие, и има защо. ето това 
е решение щ17 от 11 януари 
2018 г., когато правителство-
то на ГерБ внесе в нС рати-
фикацията на истанбулската 
конвенция. тогава нито "про-
дължаваме промяната" бяха в 
парламента, нито "Възражда-
не", така че, ако обичате, нито 
ни пришивайте към едните, 
нито ни противопоставяйте на 
другите. тогава, през 2018 г., 
България беше спасена от ис-
танбулската конвенция, благо-
дарение на депутатите на БСп.

и в красивите думи в ис-
танбулската конвенция срещу 
домашното насилие, и в краси-
вите думи на закона, внесен от 
"демократична България" се 
крият нелицеприятни неща, като 
в онези договори, където отдо-
лу с малките букви е записано 
нещо, което трудно се чете и ко-
ето подвежда хората. тихомъл-
ком истанбулската конвенция и

джендър  
идеологията пълзи

в света, в европа и вече в Бъл-
гария. В едни такива благо-
приятни закони, с едни такива 
малки букви.

искаме да знаем какво оз-
начава "домашно насилие с 
бездействие"? някой може ли 
да каже от вносителите? кога-
то от БСп поискахме дефини-
ция на това понятие по време 
на социална комисия, надежда 
Йорданова от дБ даде отговор, 
че ако някой иска да му дадете 
да яде, и непредоставянето на 
храна е домашно насилие чрез 
бездействие.

представете си, че нямате 
възможност да помогнете на 
някой гладен, да го нахраните 
- значи Вие сте насилник чрез 
бездействие. А я си представе-
те, че детето Ви иска да изяде 
три шоколада и Вие казвате: 
"не, опасно е за здравето ти". 
Ами ти си родител домашен 
насилник чрез бездействие, 
защото не искаш да му дадеш 

да яде трети шоколад.
още нещо, с което не сме 

съгласни - всяко дете от мо-
мента, в който проговори, 
може да се оплаче от родите-
лите си. тогава му се назнача-
ва служебен адвокат, тогава го 
поемат социалните служби и 
тогава някоя нпо, регистри-
рана по този закон, започва 
да го обучава. и дори детето 
да преосмисли, да реши, че е 
сгрешило, и да иска да отте-
гли жалбата срещу собстве-
ните си родители, не може по 
силата на този закон. делото 
продължава и без негово съ-
гласие, и съдът няма право да 
изисква между него и родите-
лите разговор, медиация. нали 
приехме Закон за медиацията? 
нищо подобно, веднъж стана-
ло ли е, детето - настрана, то 
води дело срещу родителите, 
служебен адвокат, социални 
служби и нпо, която да го 
обучава - така пише в закона.

Според Гражданския про-
цесуален кодекс и Закона за ли-
цата и семейството с навърш-
ване на 18-годишна възраст 
лицата стават пълнолетни и 
напълно способни чрез своите 
действия да придобиват права 
и да се задължават. А лицата, 
които не са навършили 14-го-
дишна възраст, са малолетни, 
и вместо тях и от тяхно име 
правни действия извършват 
техните законни представите-
ли. Значи по всички български 
закони едно дете до 14 години 
е малолетно, след 18 има всич-
ки права, само по този закон 
3-годишно дете, което току-

що е проговорило, може да се 
оплаче от родителите си, че не 
му дават да яде нещо, което 
иска, но което би било вредно 
за здравето му, и този родител 
става домашен насилник чрез 
бездействие?

Малко ли са
разделителните 

линии в българското 
общество

че искате да противопоставим 
и деца на родители? В най-свя-
тата човешка единица - семей-
ството. и тази разделителна 
линия ли искате да се сложи?

Според предложения от 
дБ законопроект  неправи-
телствени организации могат 
да бъдат юридически лица, 
които работят за превенция и 
защита на лицата, на децата 
и т.н., които са се регистри-
рали. Вижте какви права им 
даваме по закон на тези не-
правителствени организации 
- подготовка и одобряване на 
програмите в учебните заве-
дения, четох ли Ви един път 
от тази трибуна какво пише в 
българските учебници? Четох 
Ви, нали? тези хора ще пра-
вят подготовка на програмите 
в учебните заведения, които 
и да са те - западни, източни, 
наши, балкански, европейски, 
но някое юридическо лице, ре-
гистрирано по този закон, ще 
пише учебните програми за 
българските деца. е, няма как 
да го позволим това. поне учи-
лището трябва да е държавна 
грижа. и там трябва да се учи 

българска история, български 
класици, българско родолю-
бие и българско съзнание.

Следващо, което ще правят - 
обучение на лицата, провежда-
не на семинари и конференции, 
издания и публикации, специ-
ализирани услуги за предоста-
вяне на защита, помощ и под-
крепа на лицата. национална 
телефонна линия ще поддържат 
с нашите, с на данъкоплатците 
пари, на която ще събират лич-
ни данни, а как ще ги използ-
ват? някой ще ни каже ли? ето 
това ще става от тези нпо.

Съдът в Страсбург се про-
изнесе преди няколко дни и се 
произнесе така: лГБт темати-
ката не вреди на децата в учи-
лище, лесбийки, гейове, бисек-
суални, транссексуални и т.н. 
обучения не вредят на децата 
в училище. навръзвате ли не-
щата? даваме права на нпо да 
пишат програмите в училище, 
да изнасят семинари и конфе-
ренции, а съдът им дава право 
да преподават лГБт идеология 
в българските училища на 3-, 
4-, 5-, 6-годишни деца. В лит-
ва правителството е забранило 
детска книжка, която се казва 
"Сърцето на Амбър", защото 
обучава децата в училище и в 
детски градини на хомосексу-
алност. но Съдът в Страсбург 
отменя правителственото ре-
шение и позволява разпрос-
транението на книгата. това ли 
искате с този закон?

След 18 години правете 
каквото искате, уважаеми бъл-
гарски граждани, но наистина 
не трябва да пипате децата, 

защото нашата битка е за ду-
шите на децата, не е за различ-
ните по сексуална ориентация 
- те са свободни хора да правят 
каквото искат, когато са пъл-
нолетни. не пипайте децата,
не им тровете главите 

още в училищата

с тези обучения, образования 
в лГБт. Срещу това са Асоци-
ация "общество и ценности", 
движение "Българско семей-
ство", "Свобода за всеки", "род 
интернешънъл", "Български 
родителски централен комитет" 
и редица други граждански, се-
мейни, загрижени за децата ор-
ганизации и асоциации.

някой ме призова за лидер-
ство, като лидерството било да 
убеждаваш хората, които са те 
избрали, в обратното на това, 
за което са те избрали и в кое-
то вярват. уважаеми колега от 
дБ, думите Ви: "призовавам 
госпожа нинова, ако е истин-
ски лидер, да убеди социали-
стите и други извън социали-
стите, които не искат това, че 
това е добро за тях", толкова 
ми приличат едно към едно на 
една среща, при която ми бяха 
изпратили делегация от ев-
ропа. тази делегация дойде в 
централата, тежка европейска 
делегация, и когато им обяс-
них, че ние няма да подкре-
пим това, защото българският 
народ не го иска, защото бъл-
гарската народопсихология не 
го иска, защото българската 
църква не го иска, те ми каза-
ха: "Ами значи тези хора са не-
грамотни, значи те не разбират 
модерното и съвременното и 
Вие трябва да ги убедите, ако 
сте истински лидер." Знаете ли 
какво им казах? и сега ще го 
кажа: "или веднага се извинете 
на българския народ, или вед-
нага ми напуснете кабинета!" 

Значи българският народ е 
глупав, ретрограден и остарял, 
защото иска децата му да са 
момчета и момичета и да има 
българско семейство с майка и 
баща - това ли искате да ми ка-
жете? днес някои от полиците 
използват случая, за да си иг-
раят с думи и с популизъм.

позволете ми за пръв път 
от тази трибуна да кажа нещо 
за себе си, да използвам пър-
во лице, единствено число. 
Знаете, че никога не го правя, 
говоря от името на групата и 
на тези българите, които са 
ни избрали. Сега ще го кажа 
от свое име. няма в тази зала 
и в България политик, който 
да е поставен на по-огромен 
натиск да приемем истанб-
улската конвенция и джендър 
идеологията в училищата. 
представа си нямате за какво 
става дума!

някои тук може да гадаят, 
че нпо оказват натиск, че раз-
лични организации оказват на-
тиск, аз Ви го казвам от личен 
опит - оказва се жесток натиск, 
върху мен персонално, поне 
от пет години, да се приеме в 
българския парламент. пет го-
дини съм устояла, пет години 
съм понесла всички удари, на 
които се сетите, пет преврата 
в БСп съм преживяла заради 
това и няма шестия път да Ви 
натисна бутона и да подкрепя 
решение, което ще съсипе най-
ценното, което ни е останало 
като общество - семейството. 
разкъсахте всички връзки на 
това общество, остана ни едно 
- семейството и децата, за тях 
ще се боря докрай.

Корнелиянинова:

За семейството и децата 
ще се боря докрай
Българиябешеспасенаотистанбулскатаконвенция
благодарениенадепутатитенаБСП,заявилидерът
насоциалистическатапартияотпарламентарнататрибуна
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Етническите българи - 
златният резерв на България

Мрачни са прогнозите 
на учените за бъдещето на 
страната ни и причината е 
демографският срив. Твър-
ди се, че ако не се вземат 
радикални мерки, след 50 
години нацията ни посте-
пенно ще се стопи и ще из-
чезне.

държавата има нужда 
от единен административен 
орган, който да координира 
и осъществява стратегиче-
ската концепция за привли-
чането на етническите бъл-
гари у нас. Защо трябва да 
каним чужденци, след като 
можем да създадем усло-
вия на сънародниците ни да 
дойдат и да заемат свобод-
ните работни места? имаме 
горчив опит от миналото, 
когато чужденци не успя-
ха да се адаптират в Бълга-
рия. Трябва ли да повтаряме 
грешки?

опитът на европейски 
държави в “интегрирането” 
на други националности не е 
положителен. един от начи-
ните за привличане на етни-
чески българи е да се мисли 
за оземляването им. да им се 
дадат нисколихвени заеми и 
те да започнат да работят. В 
това отношение е необходи-
мо нашето законодателство 
да стане по-гъвкаво. но глав-
ното е да бъдат подпомогнати 
българите зад граница, които 
обикновено са трудолюбиви 
и скромни.

нужна е по-активна по-
литика към българите, ко-
ито живеят в съседните на 
страната ни територии. С тях 
трябва да развиваме култур-
ни, научни и духовни връзки. 
но да създаваме и икономи-
чески връзки. Тук особена 
роля има бизнесът, който да 
се насочи към тези региони. 
Това трябва да се осъществи 
посредством данъчни облек-
чения, например. Така ще се 
създадат условия за разши-
ряване на сътрудничеството 
в граничните райони.

надяваме се, че ще се 
намерят депутати, които в 
следващия парламент най-
после да внесат законопро-
ект за

създаване на 
Министерство на 

имиграцията

което да координира и реа-
лизира стратегическа кон-
цепция за привличането на 
хиляди етнически българи, 
които да намерят работа и 
препитание у нас.

Горчивият опит с пока-
нените виетнамци отпреди 
няколко десетки години и 
негативите, които Бълга-
рия и Виетнам понесоха от 
този неудачен експеримент 
за тяхното “адаптиране” в 
нашата страна, показват, 
че такива експерименти са 
неуспешни. ако погледнем 
в европа, са видни отрица-
телните последици от “ин-
тегрирането” в страни като 
нидерландия, Франция, 
Германия и др.

Сигурно е, че ще се намерят 
хора, които ще изсипят купи-
ща доводи срещу създаването 
на министерство, което да се 
заеме изцяло с реализирането 
на политиката по привлича-
нето на наши сънародници в 
България с цел трайно наста-
няване. едни ще изтъкнат фи-
нансовите проблеми, свързани 
със създаването на новата ад-
министративна единица. на 
тях може да се отговори много 
просто. Териториите, губерни-
ите, вилаетите нямат нужда от 
нито едно министерство. Те се 
управляват от губернатор или 

валия. Такава е реалността. и 
това ни чака, ако не се вземат 
навременни мерки.

други ще изсипят куп до-
води как всички тези пробле-
ми могат да се решат по други 
начини, като организиране на 
дискусии, конференции и осо-
бено създаването на комисии. 
ножът е опрял до кокала и 
няма място за комисии. про-
блемите в държавата са много 
и тежки. но нека 

демографията  
да бъде изведена  
на първо място

  Ще минат десетки го-
дини, преди да се видят ре-
зултатите от тази дейност. 

но нека потомците ни след 
50-100 години да кажат, че в 
началото на XXI век е има-
ло строители на България, 
които са работили упорито 
за опазване на територи-
алната й цялост, за да бъде 
съхранена тя и за идните 
поколения.

За тези наши сънарод-
ници от по-далечни страни, 
които искат да се завърнат 
в майка България, трябва да 
се създадат такива условия 
тук, че те да могат да жи-
веят нормално. Хиляди са 
декарите, които чакат гри-
жовна ръка да ги обработва. 
а нашите братя българи зад 
граница като цяло са трудо-
любиви и грижовни стопа-
ни. на тях държавата трябва 
да отпусне заеми, които да 
се изплащат дългосрочно.

и накрая - трябва да се 
обърнем и към тези бълга-
ри от по-далечните страни, 
които започват да осъзнават 
своя пробългарски корен. 
Те също са наши братя и ча-
кат нашата помощ.

Стремежът на страната 
ни за укрепване на нацио-
налната сигурност чрез ин-
тегриране  на етниче-
ски българи би трябвало да 
срещне разбиране и подкре-
па от почти всички държави 
членки на еС. В тези свои 
усилия те би трябвало да се 
ръководят от прозорливост-
та на една от великите евро-
пейски личности. ето какво 
пише преди около 200 годи-
ни великият хуманист Ви-
ктор Юго: “Ще дойде ден, 
когато... всички вие, всички 
нации на континента, без да 
загубите отличителните си 
белези и националното си 
своеобразие, ще се слеете 
неделимо в някакво висше 
братство и ще образувате 
европейско братство.”

друг велик хуманист - 
Жак Жорес, казва: “Човеш-
кото единство може да се ре-

ализира във вид на свободна 
федерация, на автономни 
нации, които са отхвърлили 
насилието и се подчиняват 
на общите закони на право-
то. Това не е унищожаване 
на отечествата, а тяхното 
облагородяване. Те се въз-
вишават за човечеството, 
без да губят от своята неза-
висимост, оригиналност и 
свободата на своя гений.”

да се надяваме, че поли-
тиката, насочена към

укрепване на 
държавността

в страната, ще срещне раз-
биране и подкрепа. Голяма 
част от страните в еС се 
ръководят от правителства, 
които, подкрепяйки евро-
пейското единство, упорито 
работят за съхраняването 
на националната идентич-
ност на своите народи. по-
ложителен пример в това 
отношение е политиката на 
унгария. като равноправен 
член на еС и наТо, тя по-
ставя на първо място своите 
национални интереси. ун-
гарското правителство про-
явява изключителна загри-
женост за унгарците, които 
живеят извън пределите на 
унгария.

да отстояваме нашата 
българска идентичност е 
наше право и патриотичен 
дълг. Това ни е завещано 
от нашите славни предше-
ственици, които са дали 
живота си, за да я има Бъл-
гария. нашите възрожден-
ски революционни дейци 
петко каравелов и Васил 
левски в своята “програма” 
от 1.05.1872 г. са заложили 
основите на Българската на-
ционална доктрина. В “про-
грамата” четем: “нека всяка 
народност, както е секи чо-
век учува своята свобода и 
да се управлява по своята 
собствена воля. ние не же-
лаем чуждото, т.е. това що 
не е наше, но не желаеме да 
дадеме и другиму своето.” 
Въпреки че тези слова са 
писани преди повече от 150 
години, са актуални и днес.

демографският проблем 
е един от най-болезнените 
и най-сериозните проблеми 
на България. акцентира-
нето върху него, набеляз-
ването на конкретни мерки 
ще намери разбиране и под-
крепа не само сред повечето 
членове и симпатизанти на 
БСп, но и сред преоблада-
ващата част от народа ни. и 
нека не допускаме добрите 
идеи и инициативи на Бъл-
гарската социалистическа 
партия да бъдат обсебени от 
други формации.

Защодаканимчужденци,вместодасъздадемусловия
сънародницитенидадойдатидазаематсвободнитеработниместа

  �
Крум ЛАЗАРОВ,  
председател на Славянското 
дружество в България
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"отдавна съм спрял да коментирал не-
лепите твърдения на политически партии. 
тази история с оръжията трябва веднъж 
завинаги да приключи и да е ясно, че 
всички гръмки твърдения от последните 
дни имат една единствена цел - да говорят 
на определен електорат и да изпълняват 
предизборни поръчки. доказа се мно-
гократно и беше потвърдено от всички 
говорители по темата, че няма нито един 
документ, който да показва, че България 
е изнасяла оръжие с крайна дестинация 
украйна. Всичко останало са спекула-
ции, пропаганда и опит някои хора да се 
доказват пред определени среди." това 
заяви зам.-председателят на БСп и наро-
ден представител от левицата Атанас За-
фиров в ефира на "евронюз".

"Ако се докаже, че кирил петков е из-
насял оръжие по някакъв начин зад гърба 
на г-жа нинова, която беше вицепремиер 
и министър на икономиката по това вре-
ме, това означава, че те умишлено са на-
рушавали закона", каза той и уточни, че 
ако пп са участвали в такъв процес, сега 
трябва да понесат всички последствия 
на закона. "В сферата на отговорност на 
БСп нарушение на закона не е имало", 
категоричен е социалистът.

по думите на Зафиров в цялата исто-
рия участват много институции и служби, 
и ако тези твърдения са верни, означава, 
че те също би трябвало да са замесени в 
тази конспирации. "тази тема беше пов-

дигната в момента, в който стана ясно, че 
влизаме в предизборна ситуация и всеки 
започва да прави пропаганда на гърба на 
другия. В случая е ясно, че мишената е 
БСп. Видно желанието е да бъде ударена 
партията, но няма да им се получи", кате-
горичен бе той.

по отношение на съдебната рефор-
ма Атанас Зафиров смята, че се е по-
казало мнозинство и характер. "това 
беше един добър и правилен ход, който 
показа, че има консенсуси в партиите и 
обществото от нуждата за въвеждане на 
такива механизми", заяви той и уточни, 
че промените в съдебната власт са при-
ети само на първо четене, но в разглеж-
даните законопроекти има предложе-
ния, които са на ръба на конституцията 
и затова не бива да се бърза.

относно критиките на Сергей Стани-
шев от последната седмица социалистът 
посочи, че точно той не би трябвало да 
дава оценки на партията, защото е един 
от хората, които носят вина. "предстои 
ни конгрес, на който ще можем да си 
кажем всички неща. В дневния ред не 
фигурира смяна на председателя, това в 
момента не вълнува българските социа-
листи", каза още той.

Във връзка с предстоящите избори За-
фиров обясни, че БСп винаги е играла за 
победа. "на тези избори отиваме със са-
мочувствие и с надежда за отличен резул-
тат и добро представяне", отбеляза той.

“БСп направи всичко възможно да не 
отидем на избори, а да намерим решения, 
които да са полезни за българската иконо-
мика, за българските семейства. преду-
преждавахме и така се получи - на практи-
ка сме без бюджет за 2023 г., а при близо 
15% инфлация от м.г. няма как общините 
и държавните институции да издържат 
на този бюджет.” това заяви народният 
представител от “БСп за България” проф. 
румен Гечев по “нова нюз”.

“Второто потвърждение, че от БСп 
бяхме прави - тези дни чувам, че служеб-
ният кабинет има намерение в последните 
дни да внесе даже и бюджет за 2023 г., т.е. 
да признае, че са направили груба грешка 
и не са послушали БСп. но не мисля, че 
това физически може да стане”, допълни 
народният представител от левицата.

той призова българските граждани 
да са изключително внимателни на из-
борите - не само да прочетат програмите 
на партиите, но и да обърнат внимание 
какво са направили през последните 
години и защитавали ли са определени 
цели. “БСп беше категорично “за” со-
циална политика. Благодарение на БСп 
се приеха безплатни учебници за учени-
ците до 12-и клас. приеха се безплатни 
детски градини, безплатни ясли, натиск 
и увеличение на минималната работна 
заплата, промени в пенсионното осигу-
ряване”, каза проф. Гечев.

той коментира и думите на Станишев 

за “събуждане на съпротивителните сили 
в социалистическата партия”: “Съпроти-
вителните сили” в партията ги използ-
ваме, за да правим тези конкретни дела. 
Знам, че някои хора очакват така на завоя 
да видят какво ли ще стане на конгреса. 
конгресът ще мине спокойно. няма ни-
какви условия за някакви особени “кон-
трареволюции”, както се изразяват ня-
кои”, заяви категорично той и добави, че 
новото ляво обединение, което не пред-
лага нищо ново, не представлява никаква 
опасност за БСп. 

Гечев определи като победа в след-
ващите избори да бъде съставено бъл-
гарско правителство, което да работи за 
България. “това е победата. победата 
не бива да бъде победа само за отдел-
ни партии. А БСп сме длъжни да по-
добрим своите резултати. С 25 души 
направихме много неща, предлагаме 
решения, които са полезни за държава-
та и в ядрената енергетика, запазването 
на топлоелектрическите централи, и в 
социалните програми, и относно демо-
графските проблеми, които спомогнах-
ме да бъдат решени”, каза социалистът. 
той припомни, че левицата отстоява за-
вършването на проекта “Белене”: “БСп 
се оказа права, останалите се оказаха 
грешници, които доведоха до загуби в 
милиарди за българската икономика и 
за българските домакинства”, посочи 
проф. Гечев.

“подкрепихме и двата 
проекта за съдебна рефор-
ма. Бяхме в залата и да-
дохме нашите гласове, но 
ГерБ, пп и дБ се обвиня-
ват кой е присъствал и кой 
е осъществил кворум. ние 
имаме политическа воля и 
сме в парламента, за да из-
пълняваме задълженията 
си.” това заяви зам.-пред-
седателят на пГ “БСп за 
България” Христо прода-
нов в ефира на нова теле-
визия.

“В продължение на две 
години по-голямата част 
от времето България се 

управлява от служеб-
ни правителства. 

Страната е в 
перманентна 
политическа 
криза и това 

се отразява негативно как-
то на семействата и граж-
даните, така и на бизнеса”, 
заяви Христо проданов.

“ние от дълги години 
се явяваме на избори не 
като БСп, а като коалиция 
“БСп за България”. това 
е формат, който включва 
леви сили, които наистина 
желаят обединението на 
лявото”, обясни той и до-
пълни: “но примери като 
Мая Манолова, които уж 
искат да обединят лявото, 
е пиар. това е човек, който 
за власт и постове минава 
през трупове, този човек 
няма как да обедини ля-
вото”, категоричен е той. 
“Всеки от тези хора, които 
се бяха събрали на сре-
щата, в продължение на 
много години под някак-

ва форма сам е напускал 
БСп. те са причината за 
разделението на лявото, а 
не за обединението. В тех-
ните срещи и разговори 
прозира жажда за власт, 
влизане в парламента и ре-
дене на листи”, посочи той 
и допълни, че 90% от тях 
са напуснали партията по 
времето на Станишев, а не 
на корнелия нинова. “Со-
циалистите са честни хора 
и мразят предателството. 
когато в някакъв период 
са работили за тези хора 
безрезервно и са вярвали, 
че мислят за доброто на 
Българи, но в един момент 
са ги предали, едва ли от-
ново ще им повярват”, 
смята той.

Във връзка със сигнала 
срещу социалния минис-
тър лазар лазаров, който 
БСп изпрати до прокура-
турата, проданов обясни: 
“процедурата е започна-
ла по времето на минис-
тър Гьоков и проектът е 
добър. но вижте какво 
става - в Габрово имот, 
който в края на октомври 

струва 168 хил. евро, на 15 
декември вече е 252 хил. 
евро. и има една малка 
подробност - по-рано през 
деня, с решение на МС, 
държавата придобива този 
имот срещу по-високата с 
90 хил. евро цена.” Соци-
алистът заяви, че това не 
е нормално, а и държавата 
има свободни помещения, 
които могат да се използ-
ват, вместо да се придоби-
ват нови.

проданов припом-
ни и още един случай с 
притеснителни сделки за 
придобиване на имоти 
от държавата: “на парла-
ментарен контрол питах-
ме Гълъб донев за имот 
700 кв. м в лозенец, който 
държавата продава за око-
ло 300 хил. лв. този имот 
повече от 30 години ни-
кой не се е осмелил да го 
продаде. А идва служеб-
ното правителство, което 
е уж, за да проведе чест-
ни и прозрачни избори, и 
превръща правителството 
в агенция за недвижими 
имоти”, посочи той.

АтАнАсЗАфиров: Проф.руменГечев:

Конгресът на БСП няма 
да сменя председателя

Няма условия за 
„контрареволюции“

ХристоПродАнов:

Служебният кабинет се 
превърна в агенция за имоти
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Официалната церемония по 
обявяване на резултатите и по-
бедителите в 13-ото издание на 
конкурса “Дърво с корен 2022 
- #ClimateOfChange” се състоя в 
полския институт в София.

В онлайн гласуването най-го-
ляма подкрепа с 1593 гласа полу-
чи чинарът от Варна на възраст 
1051 г., с номинираща Мария 
Стефанова и децата от клуб “Ела 
какъвто си” - група за подготовка 
за гражданско образование. през 
1969 г. дървото е вписано в ре-

гистъра на вековните дървета за 
Варненска област с местонахож-
дение - Варна, в двора на текстил-
ната фабрика, кв. “аспарухово”. 
през 2006 г. е вписано с възраст 
1000 г.; височина 15 м и обиколка 
7,7 м. Наградата за първенеца в 
конкурса връчи директорката на 
Фондация “ЕкоОбщност” любо-
мира колчева.

В категория “Вековните дър-
вета говорят” победител с 222 
гласа е 250-годишният полски 
ясен в Харманли, номиниран 

от Светлана ангелова и главен 
герой в литературната класика 
“Изворът на Белоногата” от п. р. 
Славейков. В категория “Млад 

природолюбител” се включиха 
9 дървета, номинирани от уче-
ници между 7 и 16 години.

Чинарът от Варна на възраст 
1051 г. става финалист и българ-
ският представител в междуна-
родния конкурс “Европейско 
дърво на годината 2023”. той ще 
започне на 1 февруари и в него 
със своите национални дърве-
та победители ще се включат  
14 държави. Онлайн гласуване-
то ще продължи през целия ме-
сец на www.treeoftheyear.org. 
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Наследството на 
Майстора е намерило 
своето място във веч-
ността със светлия при-
мер за един достойно 
изживян живот, озарил 
и оставил светла диря, 
неподвластен на забра-
вата. Неговата личност 
е сила и упование за 
всички нас, прекланяй-
ки се пред таланта и 
завещаното от творе-
ца за поколенията във 
времето, пишат от Ху-
дожествената галерия 
“Владимир Димитров 
- Майстора” в кюстен-
дил. там на 1 февруари 
от 12 ч. ще се състои 
единадесетото издание 
на церемонията по връ-
чване на Националната 
награда за живопис на 
името на Майстора. тя 
съществува от 1973 г. 
до края на 80-те години 

на миналия век, след ко-
ето е възстановена през 
2012 г. Събитието от-
режда значимо място на 
кюстендил в културния 
живот на страната.

Наградата се при-
съжда всяка година на 
един български худож-
ник за изключителните 
му постижения в изоб-
разителното изкуство 
през изминалата годи-
на. учредена е от об-
щина кюстендил и ХГ 
“Владимир Димитров 
- Майстора”, Минис-
терството на културата 
и Съюза на български-
те художници. тя е не 
просто признание и 
стимул за българските 
творци - връчването й 
се превърна в празник 
и събитие от национал-
на величина.

С престижната на-

града от 2013 г. насам 
са отличени андрей 
Даниел, Свилен Бла-
жев, Ивайло Мирчев, 
Станислав памукчиев, 
Николай Майсторов, 
анета Дръгушану, За-
хари каменов, Елица 
тодорова, Йордан ки-
сьов и атанас парушев. 
по традиция награде-
ният от предходната го-
дина показва изложба в 
деня на обявяването на 
следващия носител на 
наградата.

В залите на гале-
рията присъстващите 
на събитието ще могат 
да разгледат предста-
вителната постоянна 
експозиция с творби на 
Майстора, гостуващата 
изложба на ХГ “Борис 
Денев” - Велико търно-
во, експозиция с творби 
на Николай Дюлгеров, 

изложба скулптура на 
Иван русев, годишна-
та изложба на кюстен-
дилските художници 
и продължаващата из-
ложба от пленера “Све-
ти лука”.

участниците в 

честването ще посетят 
в 13,30 ч. къщата му-
зей “Владимир Дими-
тров - Майстора” в с. 
Шишковци. Ще бъдат 
поднесени цветя пред 
паметника на художни-
ка в селото.

тМЦ разград и Дт “а. Страшими-
ров” представят театралната адаптация 
по повестта на Ем. Станев “търновската 
царица” за първи път в театър “Българ-
ска армия” на 30 януари от 19 ч. Дра-
матизацията и режисурата са на Бойко 
Илиев, сценография - теодор Даскалов, 
костюми - Жанета Иванова. Със специ-

алното участие на Елена петрова.
“Един млад човек се връща от чуж-

бина: “за тоя чорбаджийски син, отписан 
от паметта на търновци, се мълвеше, че 
изхарчил торби жълтици в парижките 
кафе-шантани и от него не бивало да се 
очаква нищо”. Емилиян Станев отно-
во звучи изключително съвременно, да 

не кажа, че дарбата му е с пророчески 
нюанси. След “крадецът на праскови” 
и “антихрист”, той отново ни поднася 
болезнено актуален проблем - за “чуж-
денеца” в собствената му страна. “Отър-
кал се в лустрото” на Запада, героят на 
Емилиян Станев трудно понася “ориен-
талската леност и мърлявост”, с което 
като че ли оправдава своята себичност 
и надменност. “Цивилизована” Франция 
му е създала определени навици в любо-
вта, които той не иска да наруши. Бавно, 
но сигурно превръща жената, която го 
обича и e готова да му бъде прислужни-
ца, помощница, любовница, майка на не-
говите деца - в проститутка, служителка 
в публичния дом “Двата гълъба”. Сякаш 
да се защити от нейната безрезервна лю-
бов, той се заиграва с богаташката щер-
ка и негова пациентка. така се сблъскват 
два морала, два свята, сблъскват се пред-
ставите за любов в цивилизования свят и 
простата народна етика, говореща с ези-
ка на природата, която е над всички нас”, 
разказва режисьорът Бойко Илиев.

Връчват наградата 
„Майстора” в Кюстендил

СНИМКАВИЛИАНАСЕМЕРДЖИЕВА

Разградският театър представя „Търновската 
царица” в Театър „Българска армия"

СНИМКАДТРАзгРАД

Чинар на 1051 години край Варна е големият 
победител в конкурса „Дърво с корен 2022”

СНИМКАФоНДАцИя“ЕКообщНоСТ”

Стенли след 21 години 
„Отново обсебен”

В разгара на втората рап вълна 
и ММ поп манията в България, през 
2002 г. Стенли представя песента 
“Обсебен”, която звучи като нищо 
друго в ефира. Музиката е негова, а 
авторка на текста е Ина Григоро-
ва. Вдъхновени 
от начина, по 
който песен-
та “обсебва” 
слушатели от 
всяко следващо 
поколение и до 
днес, 21 годи-
ни по-късно, 
Fabrizio Parisi 
& The Editor създават нова версия, 
озаглавена “Отново обсебен”. Ин-
струменталът е изцяло нов, а Стен-
ли влиза в студио и записва наново 
вокала. Излиза и официално видео, 
което се покланя на Димитър Ми-
товски - създател на не по-малко 
безподобното и легендарно видео 
към “Обсебен”. Музикалният клип 
е на младото креативно дуо The 
Trackers (Еда Кадирова и Евгени 
Гочев). Официалната премиера на 
“Отново обсебен” бе преди дни в 
българския радио- и тв ефир, ютюб 
канала на “Вирджиния рекърдс” и 
всички стрийминг платформи.

Книжовна премиера  
в бар „Сингълс”

Нещо различно ще се случи на  
4 февруари от 18 ч. в бар “Сингълс” 
(ex “Студио 5”). Ще бъде споделе-
на историята около 
създаването на кни-
гата “Moja bogda 
sna” на Георги Бър-
даров и Ваня Джа-
ферович - 5 различни 
наздравици за 5-те 
най-важни теми в 
живота им. “Moja 
bogda sna” (изд. 
“Мусагена”) е силно 
емоционална книга, която обединя-
ва две балкански души, двама близ-
ки приятели и добри разказвачи. Тя 
е откровен разговор между Георги 
Бърдаров и Ваня Джаферович за 
важните и истински неща в живо-
та. Съществена част, разбира се, 
е футболът, но всички истории са 
пречупени през житейския път на 
Ваня - горчивият спомен от война-
та, силата на семейството, успе-
хите и разочарованията в спорта, 
светлината на любовта и големият 
дар на родителството. Книгата е 
и за това, че животът побеждава 
винаги смъртта, а единственият 
начин да продължиш след опусто-
шението на войната е да успееш да 
не мразиш никого.

141годиниотрождениетонаименитияхудожник
щебъдатотбелязанина1февруари
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отговоринакръстословицата

отброй18

Изневярата 
вече била 

“Специализирана 
секс операция 

на чужда 
територия”

воДоравно:
Бурета. Таланти. Роман. Орн. Ура. Жаби.

Тол.Ириан."Нора".Кирка.Фа.Мир.Басма."На
"И".Кари.Логика.Етер.Джаич/Драган/.Вилает.
Исана. Реали. Нолти /Ник/. Ол. Злоба. Лиенит.
Кеа. Иолит. Едил. Мяра. "ОРВО". "Рома". Тва.
Аалто /Алвар/. "Инка".Рис.ИАС.Факти.Шивач.
Крушение. Елек."АВО". Ану. Килери. Ано /Жан-
Жак/.Ирко.Омир.

отвЕсно:
"Турандот". Езеро. Аква. Робот. Евала. Ми-

крон.Семир /"Семирсезавръща"/.Крило.Ман-
ту."ТА".АПА.Либия.Киша."Нант".Арда.Аорта.
"Ени".Оксижен.Лав/Вагнер/.Шнур.Отолит.Ато-
ли. Арии. Ар. Рали. Лито. "Ивеко". Алник. "Очи-
те".Раса.Ранг.Синева.Чело.Ануи/Жан/."Аида".
Идоли. Лем /Станислав/. Трафик. Ноти. Талери.
Лиана.Авал.Лаос.Кир.
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хороскоп

21 март - 20 април

22 юни - 23 юли

21 април - 21 май

24 юли - 23 август

22 май - 21 юни

24 август - 23 септември

24 септември - 23 октомври

22 декември - 20 януари

24 октомври - 22 ноември

21 януари - 19 февруари

23 ноември - 21 декември

20 февруари - 20 март

05.55 Денят започва - сутрешен
блоксХристинаХристоваи
СимеонИванов

09.20 100%будни-сутрешноток-
шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев

11.00 Култура.БГ - предаване за
културасДимитърСтоянович

12.00 Посветаиунас
12.25 Новининатурскиезик
12.35 Малкиистории
12.45 Телепазаренпрозорец
13.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу/п/
14.00 Телепазаренпрозорец
14.15 “Тренк, малкият рицар” -

анимационенфилм
14.45 “Семействотонаджиновете”

2020-анимационенфилм
15.15 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм
15.45 Телепазаренпрозорец
16.00 Бързо,лесно,вкусно
16.30 Светътиние
17.00 Българияв60минутисМа-

рианаВекилска
18.00 Посветаиунас
18.30 Още от деня - коментарно

предаване
19.00 Последниятпечели-забав-

носемейнокуизшоу
20.00 Посветаиунас
20.45 Спортниновини
21.00 История.bg
22.00 “Колекция “Кадифе” - тв

филм/17епизод/(12)
23.00 Посветаиунас
23.25 “Повратнаточка2”-твфилм

/7епизод/(16)
00.20 Светътиние/п/
00.50 100%будни-сутрешноток-

шоу с Мария Андонова и
СтефанА.Щерев/п/

02.25 Култура.БГ - предаване за
култура с Димитър Стояно-
вич/п/

03.20 Бразди/п/
03.50 “Колкото повече сме заед-

но”-твфилм/п/
04.15 ОлтаритенаБългария
04.25 Посветаиунас/пот20.00ч./

днес вторник сряда четвъртък

ПрОМеНлИВО ОБлАчНО,СлАБСНяГ ПрОМеНлИВО ОБлАчНО,СлАБСНяГ

максимални максимални максимални максимални

00.05„Цветенследобед“/п/

01.30Музикалнопредаване

02.20„Шевица“/п/

03.15„Контра“/п/

04.15„Хубаваси,татковино“

05.20„Цветенследобед“/п/

06.50Музикаленантракт

07.30Документаленфилм

08.00„Дискусионенклуб“/п/

09.00„Шевица“/п/

10.00ТВпазар

10.15„ляваполитика“/п/

11.15ТВпазар

11.30Музикаленантракт

11.40„Хубаваси,татковино“

12.10ТВпазар

12.30Новини

12.45„СтудиоИкономика“/п/

13.45ТВпазар

14.00„НашиятследобедсБСТВ“

15.30Новини

16.00Документаленфилм

16.30 „Думата е ваша“ - открита

линия

17.30ТВпазар

17.45Музикаленантракт

18.10ТВпазар

18.30Новини-централнаемисия

19.15„Актуалноотденя“

20.00„Контра“-публицистика

21.00Документаленфилм

22.15 Новини - централна еми-

сия/п/

22.45„Актуалноотденя“/п/

23.20„Контра“/п/

06.00“Тазисутрин”-информаци-
онно предаване с водещ
ЗлатимирЙочев

09.30“Предиобед”-токшоусво-
дещиДесиславаСтоянова
иАлександърКадиев

12.00 bTV Новините - обедна
емисия

12.40“Комицитеиприятели”/п./-
комедийношоу

13.30 “Стани богат” /п./ - куиз
шоу

14.30“Огледаленсвят”-сериал
15.30 Премиера: “Обещание” -

сериал,с.4
17.00bTVНовините
17.30 “лице в лице” - публици-

стично предаване с воде-
щаЦветанкаризова

18.00 “Станибогат” - куизшоус
водещМихаилБилалов

19.00 bTV Новините - централна
емисия

20.00 Премиера: “Опасно изку-
шение”-сериал,с.4еп.96

21.00Премиера:“Мрежаотлъжи”
-сериал,с.1еп.1

22.00Премиера:“Кланът”-сери-
ал,еп.16

23.00bTVНовините-къснаеми-
сия

23.30 “Опасни улици” - сериал,
с.15

00.30“Катонакино”-предаване
закино

00.40 “Татенца” - сериал, еп.13,
14

02.40“Предиобед”/п./-токшоу
04.35 “Огледален свят” /п./ - се-

риал
05.30“лицевлице”/п./

04.30Телеканал“Доброутро”

08.00Новини/съссубтитри/

08.20“АнтиФейк”

08.55“Живейздравословно!”

09.45Информационенканал

11.00Новини/съссубтитри/

11.15Информационенканал

14.00Новини/съссубтитри/

14.15Информационенканал

15.00“Мъжко/Женско”

15.50Информационенканал

17.00 Вечерни новини /със суб-

титри/

17.20Информационенканал

20.00 Време - информационна

програма

20.45“Научимедаживея”-сери-

ал,еп.1

21.35“Голяматаигра”-твшоу

23.00 “Кратък курс за щастлив

живот”-сериал,еп.13

00.00Подкаст.лаб

03.00 Време - информационна

програма

03.45“Научимедаживея”-сери-

ал,еп.1

2
oC 5

oC 6
6C 7

0C

православенкалендар

овен

рак

телец

лъв

БлИЗнацИ

дева

веЗнИ

коЗИрог

скорпИон

водолей

стрелец

рИБИ

Споделяйки идея с човек, 
който ви познава добре, 
ще получите подкрепа за 
съвместна работа. 

Въздържайте се от ко-
ментари, които не влизат 
в служебните ви задъл-
жения. Повече ангажи-
менти.

С творчески подход ще 
пристъпите към нови за-
дължения, привеждайки 
ги към познати неща.

С добра нагласа сте към 
всичко в работата и лич-
ния живот. Делово перс-
пективно предложение.

Ще ви занимават пробле-
мите, породени от други 
хора. Бъдете внимателни 
и последователни.

Приходите ще са според 
очакванията ви. Общува-
нията ще повишават ин-
формираността ви.

Ангажирането с много 
задачи ще повлияе на от-
ношението ви към околни-
те. Не рискувайте. 

С голяма амбиция сте за 
изява, ще работите, по-
казвайки най-доброто от 
себе си. Внимавайте.

Ще дадете предимство 
най-вече на срочните за-
дачи, оставяйки на заден 
план останалото.

Проблемите на околни-
те ще ви напрегнат, но с 
такт и търпение ще на-
мерите правилния тон.

Не се страхувайте да екс-
периментирате, промени-
те ще направят живота 
ви по-вълнуващ.

Благодарение на добрите 
си позиции в бизнес сре-
дите ще преодолеете въз-
никналите затруднения.

събор на тримата ве-
лики вселенски учители
василий велики, Григо-
рийБогословиЙоанЗла-
тоуст

В царуването на бла-
говерния и христолюбив
царАлексийКомнин,който
приел царската власт след
Никифор Ботаниат, между
най-изкусните в красноре-
чието учители на мъдрост-
та в Константинопол въз-
никнал голям спор за тези
трима светители. едни по-
ставялиВасилийВеликипо-
високоотдругите,наричай-
ки го най-възвишен вития,
тъйкатотойпревъзхождал
всички със словото и с де-
лата си; по-ниско от него
поставяли божествения
ЙоанЗлатоуст,тъйкатотой
билпредразположендапо-
милва грешниците и бързо
ги допускал към покаяние.

Другипъкобратно,възвися-
валибожественияЗлатоуст
катомъжнай-човеколюбив,
разбиращслабосттаначо-
вешкото естество, и като
красноречив вития, който
наставлявал всички към
покаяниесмножествотоси
медоточивислова;затоваи
го поставяли по-високо от
ВасилийВеликииГригорий
Богослов.Третистоелизад
свети Григорий Богослов,
твърдейки, че с убедител-
ността на речта си, с из-
кусното си изтълкуване на
СвещенотоПисаниеисизя-
ществотонаезикаинасти-
ласи тойнадминалвсички
най-славни представители
наелинскатамъдрост.Така
едни възвисявали славата
на свети Григорий, а други
омаловажавали значение-
то му. От това възникнали
раздори,прикоетоеднисе
наричали йоанити, други -

василиани, а трети - григо-
риани.

След известно време
тезитримавеликисветиисе
явили,отначалопоотделно,
аследтоваитриматазаед-
но,приевхаитскияепископ
Йоан,мъжнай-учен,дълбок
познавачнаелинскатамъд-
рост,койтосебилпрославил
исдобродетелниясиживот.
Темуказалиединогласно:

- Както виждаш, ние
сме равни пред Бога. При
нас няма нито разделение,
нитонякаквопротивопоста-
вяне.Всвоетовремевсеки
от нас, подбуждан от Бо-
жествения Дух, е написал
поучения за спасение на
хората. Между нас няма
нитопърви,нитовтори.Ако
тисепозовавашнаединия,
то и другите двама казват
същото. Затова нареди на
препиращите се да пре-
кратят споровете, защото,

кактоприживе,такаислед
кончината си, ние имаме
грижатазатовададоведем
краищата на вселената до
мириединомислие...

Като казали това на
епископа, те започнали да
сеиздигаткъмнебето,сия-
ейкиснеизказанасветлина
иназовавайкисеединдруг
поиме.

Блаженият епископ
Йоан веднага възстановил
мирамеждувраждуващите,
тъйкатотойбилмъжвелик
в добродетелта и бележит
в любомъдрието. Той уста-
новил празника Свети Три
светители, както му наре-
дили светиите, и завещал
нацърквитедагопразнуват
с подобаващо тържество.
Тук ясно се проявила мъд-
ростта на този велик мъж;
тъйкатозабелязал,чепрез
януари се чества паметта
и на тримата светители: в

първия ден - на Василий
Велики,вдвадесетипетия
-набожественияГригорий,
а вдвадесетиседмия -на
светиЗлатоуст,тойгисъе-

динил в тридесетия ден на
същиямесец,катоувенчал
празнуването на паметта
имсканони,тропариипох-
вали.

Църкватапочитана30януарисв.трисветителивеликиархиереи:василийвелики,ГригорийБогословиЙоан
Златоуст.св.свщмчкиполит,папаримски.св.благоверенцарпетърБългарски.преп.сергийкъпински
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България:АидаПаникян-218;ДесиславаВелева-
230;РостиславаИванова-233;ЮлияКулинска-224
икономика:маякалпачка-Йовановска-
завеждащотдел-246;ЕвгениГаврилов-246
Свят:ТаняГлухчева-220
култура:вилианаСемерджиева-завеждащотдел-
240;НадеждаУшева-240
оБЩЕСтво:ВалентинГеоргиев-232
ЧЕтиво:БоянБойчев-“Пегас”-244;ГеоргиГълов-
“Пардон”;Художник:АнатолийСтанкулов
Спорт:владимирниколов-завеждащотдел-245;
МаринМилашки-245
ЕлЕктронноизданиЕ:РосицаАнгелова
Фото:ЕмилияКостадинова-206

Първизам.главен
редактор
нораСтоичкова
Зам.главни
редактори
инамихайлова
imihaylova@duma.bg
таняджаджева
tgeneva@duma.bg
Отговоренсекретар
ивайлогиздов
igizdov@duma.bg

граФиЧЕндизаЙн:ВалентинАргиров,
ЕвгенияКрушева,ПетяРогачева,СпаскаВенева
рЕкламииоБяви:ЮлияСтанкулова-205;
0879326034;e-mail:reklama@duma.bg,obiavi@duma.bg
разпроСтранЕниЕ:румянакирилова-203;
ЕмилМихов-216;abonament@duma.bg,“Българскипощи”Еад
производСтво:ВладимирТополски

ОснователСтефанпродев Издава„думапрес”Еоод

УправителрадостинаБлагоева

ВЕСТНИК“ДУМА”ЕНАСлЕДНИКНАТРАДИцИИТЕНАВЕСТНИцИТЕ
“РАБОТНИКЪ”,“РАБОТНИчЕСКИВЕСТНИК”

И“РАБОТНИчЕСКОДЕлО”

duma@duma.bg

непоръчаниматериалиможе
данебъдатпубликувани.
ръкописинесевръщат.
Използванисаиемисиите
наБТА,„Фокус”,БГНЕС,БНР,
Франспрес,интернетидр.

Адреснаредакцията:
София-1000,

ул.„Позитано”20А
Факс:9752604,
автоматичен

номератор9705
+вътрешенномер

печат

София,жк."дружба"1,
ул."илияБешков"3а

глЕдаЙтЕ

Футбол
по Диема спорт
15.00 ЦСКА - Шахтьор Караганда
по Диема спорт 2
21.45 Дарби Каунти - уест Хем
по Нова спорт
18.00 ПАоК - левадиакос
21.00 Астерас триполис - 
Панатинайкос
по риНг
21.45 удинезе - Верона
по макс спорт 4
22.00 Виляреал - Райо Валекано
по макс спорт 1
бАСКетбол
19.00 ЦСКА - берое

Контроли

ЦСКА - Македония ГП (СМак) 
0:0; Арда - Зоря луганск (Укр) 2:1; 
Септември Сф - Динамо т (Груз) 
0:1; Спортист Св - Миньор 1:1; Бал-
кан - ЦСКА-2 3:3; локо Сф - Мета-
лист (Укр) 1:0; Пирин - Ботев Вр 2:0; 
несебър - ЦСКА 1948-2 0:9; литекс 
- Витоша Б 2:0; Септември Сф - на-
вбахор (Узб) 2:4; Монтана - Самгу-
рали (Груз) 2:4; левски - Джохор 
(Мал) прекратен при 0:1; лудогорец 
- Динамо т (Груз) 2:1; ЦСКА 1948 - 
Аксу (Каз) 4:1; ЦСКА - Астана (Каз) 
0:0; Ботев Пд - Спартак М (рус) 0:1; 
Берое - Македония ГП (СМак) 3:2; 
Прищина (Кос) - локо Пд 3:1.

рЕзултати

Мъри стоилов опитва 
всячески да пази левски 
от гамените във футбо-
ла. треньорът реши да 
прекрати скандалната 
контрола с малайзийския 
шампион джохор. В ду-
бай проверката не беше 
доиграна заради грубата 
игра на съперника. през 
целия двубой футболи-
стите от азия играха мно-
го твърдо, като се бяха 
прицелили във Филип 
кръстев. В 50-aта мину-
та халфът на българския 
тим бе ударен без топка 
от Фернандо Форести-
ери, което доведе до меле 
между всички играчи на 
терена и част от резерв-
ните скамейки на двата 
тима. В крайна сметка 
стоилов прибра своите 
футболисти в съблекал-
нята, защото минути пре-
ди това играчите отново 
се спречкаха. двубоят бе 
прекратен при 1:0 в полза 
на джохор с гол на Хуан 
Мунис (25).

“Беше по-добре да 
прекъснем мача, откол-
кото да продължават тези 
изблици на нерви. първи-
те 45 минути стана добра 
проверка, имаше прека-
лена агресия, особено 
от противника. имахме 
доста добри моменти в 

началото, продължаваме 
със старите грешки. като 
ритъм и динамика стана 
добра контрола. Може 
би и част от нашите фут-
болисти се поддадоха на 
нервите. постоянните на-
рушения развалиха ритъ-
ма на игра. доста пълно-
ценно мина подготовката, 
доволен съм от времето, 
от терена за работа, хра-
ната, условията бяха пер-
фектни, отлично място 
за подготовка. Може би 
щяхме да имаме и по-сил-
ни противници, ако не бя-
хме отказали контролите. 
няма да се оправдаваме, 
трябва да набираме мак-
симална спортна форма”, 
каза стоилов. левски тър-
си съперник за контрола 
за утре. след това “сини-
те” се прибират в софия.

В същото време соб-
ственикът на джохор - 
тунку ибрахим, обвини 
българите за прекрате-
ния мач. той твърди, че 
кръстев провокирал ази-
атците.

“играч от против-
никовия отбор направи 
нарушение, но нямаше 
жълт картон. играч на 
джохор, който стоеше на 
няколко метра от стена-
та, получи жълт картон. 
За мен съдията от сър-

бия не успя да се справи 
с мача. номер 30 (б.р. 
- Филип кръстев) се из-

плю в лицето на леандро 
и го ритна, но нямаше 
картон. оттам нататък 

мачът стана агресивен. 
Може би те не могат да 
приемат факта, че малък 

отбор от азия води с 1:0 
срещу клуб от европа”, 
обяви той.

съсобственикът на локо пд Христо 
крушарски даде ценни съвети на влас-
тта, която да обърне сериозно внимание 
на спорта. ексцентричният ръководи-
тел предложи законови промени, които 
да облекчат бизнеса.

“държавата може да облекчи данъч-
ния режим за хората, които развиват 
спорта. Влагал съм лични пари. държа-
вата трябва да вземе решение дали иска 
да има спорт”, коментира пред Бнт той.

крушарски намекна за несъгласие 
между него и останалите собственици 
на локо. повече от година той не се е 
месил в работата на клуба, но е готов да 
се завърне.

“Хвърлих доста средства за базата. 

предложих да направя напоителна сис-
тема на двата терена, а те да направят 
тревната покривка. не получих нито 
“да”, нито “не”. някъде нещо се къса. 
след един мач ми се каза, че не мога да 
вляза във Вип зоната. аз съм собстве-

ник на 50% от акциите.
Бях стигнал до 2,4 млн. лв. приходи. 

необходимо ми бе още едно рамо, за да 
управляваме общо. те решиха да остана 
настрани и го направих. сега съм готов 
да помагам.

преди година и 3-4 месеца седнахме 
и се разбрахме да работим заедно. Ми-
наха 2-3 месеца и ми казаха, че искат да 
вземат всичко. аз се съгласих и година 
и 2 месеца не съм се месил в действията 
на клуба. на есенния полусезон локо 
имаше нелоша позиция за класиране. За 
мен целта не е продажба на всяка цена. 
участие в лига европа би донесло по-
вече от продажбата на някои играчи”, 
смята крушарски.

Крушарски съветва държавата да прави спорт

Мъри пази Левски от гамени
Зарадимасовбой„сините”прекратихаконтролатасДжохор

Снимкаlevski.bg

Филип Кръстев беше най-потърпевш в мача на левски с Джохор
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новак джокович три-
умфира на “аустрелиън 
оупън” за рекорден десети 
път в кариерата си. В балкан-
ски дуел на финала великият 
сърбин срази Стефанос Ци-
ципас (Гър, №4) с 6:3, 7:6 (4), 
7:6 (5). Така джокера заслу-
жи 22-ра титла от Големия 
шлем и изравни рекорда на 
рафаел надал (исп). по пътя 
към трофея в Мелбърн ноле 
загуби само един сет - във 
II кръг срещу квалификанта 
енцо куако (Фр), а след това 
прегази и Григор димитров.

35-годишният сърбин от 

днес е отново начело в све-
товната ранглиста със 7070 
т., а Циципас прогресира до 
№3 с 6195 т. Втори е досе-
гашният водач карлос ал-
карас (исп) с 6730 т., който 
не игра в Мелбърн заради 
контузия.

“Беше великолепна битка. 
Съперници сме, но трябва да 
се уважаваме. Циципас има 
да изиграе още много финали 
в кариерата си. Той е един от 
най-професионално настро-
ените тенисисти и интересен 
като личност”, каза ноле.

като цяло той доминира 

на “род лейвър арина”. В 
първия сет ноле записа един 
пробив, който му беше дос-
татъчен.

Във втората част Цици-
пас повиши значително ни-
вото на играта си и мачът за-
прилича на финал. двамата 
така и не стигнаха до точка 
за пробив в първите девет 
гейма. Без видима причина 
на няколко пъти новак се из-
нерви и гневно напсува своя 
щаб и най-вече личния си 
треньор Горан иванишевич. 
после гъркът изпусна сетбол 
и така се стигна до тайбрек. 

В него Циципас успя да се 
върне от 2:4 до 4:4, но след 
това изостана с 4:6, което 
беше ключово.

В последния сет двама-
та си размениха по пробив, 
след което ноле печелеше 
доста по-лесно своите пода-
вания. Циципас не се про-
пука, пращайки и този сет в 
решителен тайбрек.

В него колебанията на 
Циципас оказаха влияние, 
защото набързо ноле поведе 
с 3:0 и 5:0 и макар че допусна 
да го доближат, триумфира 
за 3 часа.

 

 

 

 

 

 

 

Арина Сабаленка заяви, че целта 
й е да стане №1 в света. След 
триумфа на “Аустрелиън Оупън” 
беларускинята събра 6100 т. и от 
днес е втора в ранглистата. Далеч 
на върха остава Ига Швьонтек 
(Пол) с 10 485 т. В Мелбърн 24-го-
дишната Сабаленка заслужи първа 
титла от Големия шлем, след като 
обърна Елена Рибакина (Каз) с 4:6, 
6:3, 6:4. Така тя стана 58-ата 
различна тенисистка при жените, 
която печели титла от четирите 
най-престижни турнира. “Всички 
имаме едни и същи цели. Спечел-
ването на турнир от Големия 
шлем не е на последно място в моя 
списък”, каза Сабаленка, която 
е в серия от 23 поредни победи. 
В Австралия тя участва под 
неутрален флаг заради войната в 
Украйна. А съперничката й, която 
е актуална шампионка от “Уим-
бълдън”, е родена в Москва, но се 
състезава за Казахстан.

Микаела Шифрин остана на крачка от изравня-
ване на рекорда по победи в Световната купа по ски. 
американката се нареди втора на слалома в Шпин-
длерув Млин, Чехия, и ще трябва да почака, докато 
догони ингемар Стенмарк. Шведът е с 86 успеха, а 
Шифрин на този етап е с 85.

В чешкия курорт тя даде най-добро време в 
първия манш и всички очакваха да видят истори-
ческия миг, когато започна второто й преминаване 
на трасето. американката обаче загуби фатални 
стотни в средата на пистата и остана само на 0,06 
сек. от победата. успехът изкова лена дюр (Гер), 
която фиксира 1:30,91 мин. в двата манша. Трета 
е Жринка лютич (Хърв). За 19-годишната скиор-
ка това бе първо качване на подиума. Шифрин 
ще атакува рекорда на Световното първенство в 
Шладминг от 6 февруари.

За Големия кристален глобус 27-годишната 
американка е начело с 1687 т., пред петра Влъхова 
(Слвк) - 966, лара Гут-Бехрами (Швейц) - 906, и др.

при мъжете Марко одермат (Швейц) триумфира 
на Супер-Г в кортина д’ампецо, като финишира за 
1:25,13 мин. Втори на 76 стотни от секундата завър-
ши доминик парис (ит), пред даниел Хеметсбергер 
(ав) - на 1,03 сек. В старта българи нямаше.

одермат увеличи преднината си на върха в гене-
ралното класиране, като събра 1386 т. алберт попов 
е на 52-ро място със 100 т.

александра Фейгин завърши на 
16-о място на европейското по фигур-
но пързаляне в еспоо, Финландия. най-
добрата българска състезателка беше 
17-а в кратката програма, но изигра от-
лична волна и бе оценена със 100,92 т. 
(52,94 за технически елементи и 47,98 
за компоненти на програмата). Това е 
личен рекорд за сезона и 14-а по-силна 
оценка. Така 20-годишната българка 
завърши 16-а със сбор от 155,23 т.

Фейгин, която участва за четвърти път 
в кариерата си на континенталния шампи-
онат, изпълни десет скока - шест тройни и 
четири двойни, от които три в комбинация 
- троен тулуп - двоен аксел, троен флип - 
двоен тулуп и двоен аксел - троен салхов.

Триумфира родената в русия анаста-
сия Гурбанова (Груз). Тя представи силна 
волна програма и получи безапелацион-
ните 199,91 т. Втора остана световната 
вицешампионка и сочена за фаворитка 
льона Фендрикс (Бел) със 193,48 т. по-
следна на стълбичката се качи дебютант-
ката кими репонд (Швейц) със 192,51 т. 
В еспоо рускини нямаше.

Мъри 
пази 
Левски 
от гаМени

Стр. 15

ноле с 22 титли 
и 10 в Мелбърн

ДжоковичсразиЦиципас
нафиналана„АустрелиънОупън”

 

Шампионът Новак Джокович  
(вляво) и финалистът  
Стефанос Циципас  
позират с отличията

СнимкиБТА

сабаленка 
се цели в 
първото място

Фейгин е 16-а на 
европейското

Микаела Шифрин атакува поредната  
врата за рекорда на Ингемарк Стенмарк,  
но така и не можа да го изравни

германка спря Шифрин към рекорда на стенмарк


